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Vážení čtenáři městského zpravodaje, 
 
je to až k neuvěření, ale 4 roky utekly jako voda a protože tohle je mé poslední 

úvodní slovo v tomto volebním období, dovolte mi jej zhodnotit z mého pohledu.
Jako nováček plný snů a ideálů jsem přijal výzvu stát se místostarostou. Mé 

vystřízlivění přišlo velmi rychle - objem úkolů a agendy, o kterých jsem jako běž-
ný obyvatel města neměl ani tušení, je extrémní. S paní starostkou jsme si tedy 
rozdělili svůj okruh „zájmů“ a pak jsme se již jen vzájemně informovali o dění, 
popř. rozhodovali spolu.

Nechci vůbec hodnotit, co se povedlo nebo nepovedlo udělat, dokončit, opravit 
nebo připravit do budoucna, protože to je vždy o individuálním úhlu pohledu kaž-
dého z nás. I jednotlivé účasti na akcích se mění dle běhu života - uvedu příklad 
za sebe - ještě nedávno mě Pálení čarodějnic v Nedamově zajímalo až od 22 
hodin, ale s nástupem dětí se mé oči na programu zastavují na 20 hodinách... 
a se „slzou v oku“, zdravím mládež, která převzala žezlo nočního života v době, 
kdy už tlačím domů kočárek. :-)

Z mého pohledu jsem strašně rád a pyšný za jakoukoliv akci zrealizovanou 
na území města Dubá - to nás společně posouvá dál, zviditelňuje a stmeluje 
zároveň. 

To co mě 4 roky trápilo, byla komunikace, přesněji řečeno někdy chybějící 
vzájemná komunikace. Většinu problémů právě vyřešila diskuze, hledání návrhů  
a pak následně řešení, ač třeba s kompromisy nebo ústupky zúčastněných stran. 
Proto Vás všechny prosím - mluvme spolu!! Občas je nepříjemné kousnout do 
onoho „kyselého jablka“, ale je to lepší a prospěšnější než se tvářit, že problém 
neexistuje. 

Další moje malé vystřízlivění proběhlo ohledně sociálních sítí - jedná se  
o shromaždiště odborníků, radilů a kritiků, co jsou ve virtuálním světě za siláky. 
Škoda jen, že ten reálný život jim utíká a na žádné akci jsem je nepotkal, aby 
přidali ruku k dílu nebo dokonce nějakou akci zorganizovali - škoda.

Naopak velkým pozitivem bylo setkání s řadou lidí ochotných pomoci bez vi-
diny odměny - zcela zdarma a nezištně pro blaho města nebo jen pro klidnější 
sousedské vztahy. To mě naopak utvrdilo v tom, že svět je stále ještě v pořádku.

Přínosná pro mě byla i jednání zastupitelstva, kde jsem nikdy neměl pocit 
souboje „vládní strany“ a „opozice“, nebo „druhé strany“ ale naopak. Všechna 
jednání nebo doporučení směřovala ke společnému cíli - zlepšení života v na-
šem městě a ne pro splnění bodu z voleb. Za to jsem strašně vděčný a děkuji!!

Děkuji Vám všem za zpětnou vazbu naší práce, i za občasnou kritiku, kterou 
sice nesu špatně, ale donutí nás se zamyslet, zda to opravdu nejde udělat lépe 
nebo jinak. Děkuji i za chválu, která naopak dodává sílu a optimismus do dalších 
akcí.

Během dovolené se věnujte sobě a své rodině, odložme telefony, neřešme 
e-maily a užívejme si danost okamžiku, který nám dobijí baterky. Dětem přeji 
prázdniny dle představ s dostatkem sluníčka, koupání a bez časného vstávání.

Závěrem mi dovolte Vám popřát klidné letní dny.

Martin Fuxa
místostarosta
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ORDINACE 
PRAKTICKÉHO 
LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 140/3
DubMed s. r. o. 
MUDr. Hana Středová
MUDr. Jiří Klement

Ordinační hodiny: 
pondělí, čtvrtek, pátek
7.30 - 12.30 objednaní pacienti
12.30 - 13.30 telefonické konzultace 
a nemocní s horečnatým (infekčním) 
onemocněním 
úterý
14.00 - 17.00 objednaní pacienti
17.00 - 18.00 telefonické konzultace 
a nemocní s horečnatým (infekčním) 
onemocněním 
středa
7.30 - 11.00 objednaní pacienti
11.00 - 12.00 telefonické konzultace 
a nemocní s horečnatým (infekčním) 
onemocněním 
12.00 - 13.30 administrativní práce  
s objednanými pacienty (uzavřený pro-
voz)
Odběry:
PO, ST, ČT, PÁ - 7.30 - 9.00 po před-
chozím objednání
Kontakty:
telefony: 483 704 729, 722 763 072
e-mail: info@dubmed.cz
web: www.dubmed.cz – zde si lze ob-
jednat elektronický recept na chronic-
kou medikaci

LÉKÁRNA DUBÁ
Masarykovo náměstí 139
Českolip. lékáren. společnost, s. r. o.
PO, ST, ČT, PÁ 8 – 14 h
ÚT 8 - 13 a 13.30 - 18 h
SO 8 - 12 h
kontakty: 487 870 139
lekduba@seznam.cz

MĚSTSKÝ ÚŘAD DUBÁ

NEVÁHEJTE NÁS KONTAKTOVAT
údržba zeleně, koordinátor VPP
Monika Šimonová 
tel. 723 258 285 
koordinator@mestoduba.cz

vedoucí městské údržby
Václav Šarboch
tel. 607 933 058
udrzba@mestoduba.cz

MĚSTSKÉ LESY DUBÁ
odborný lesní hospodář
Ing. Josef Štveráček
tel. 607 851 462 
lesni.hospodar@mestoduba.cz

lesník Městských lesů Dubá
Zbyšek Stibor
606 904 093

starostka
Ing. Irena Žalovičová, 
tel. 725 071 130
starostka@mestoduba.cz

místostarosta
Martin Fuxa DiS
tel. 725 733 608, 
mistostarosta@mestoduba.cz

tajemník
Bedřich Janďourek
tel. 606 372 922
tajemnik@mestoduba.cz

sekretariát, podatelna
Leona Maříková
tel. 487 870 201 
sekretariat@mestoduba.cz
podatelna@mestodubacz

hlavní účetní
Ing. Marcela Pražáková, 
tel. 487 870 201 
ucetni1@mestoduba.cz

fakturantka
Kristýna Houžvičková
tel. 487 870 201  
fakturantka@mestoduba.cz

správa domů a bytů, přestupky
Barbora Tomášková
tel. 728 168 134
sprava.domu@mestoduba.cz
prestupky@mestoduba.cz

ekolog, městský zpravodaj
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
ekolog@mestoduba.cz

vedoucí stavebního úřadu
silniční správní úřad
Lenka Čermáková
tel. 487 870 201 nebo 487 870 103
stavebni.urad@mestoduba.cz

stavební úřad
Věra Králová
tel. 487 870 201 nebo 487 870 103
stavebni.kralova@mestoduba.cz

investiční a projektová příprava
Ing. Petr Kmínek
tel. 606 077 702 
dotace@mestoduba.cz

matrika, evidence obyvatel, 
CZECH-POINT
Petra Mečířová
tel. 487 870 201
matrika@mestoduba.cz

poplatky, pojistné události
Veronika Kolomazníková
tel. 487 870 201 
poplatky@mestoduba.cz

infocentrum, kulturní referentka
Kristýna Houžvičková
tel. 487 870 490
info@mestoduba.cz

POŠTA DUBÁ
Školní 192
PO a ST 10 - 12 a 13 - 18 h
ÚT, ČT, PÁ  8 - 12 a 13 - 16 h
tel.: 954 247 141

ORDINACE 
DĚTSKÉHO LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 138, Dubá
MUDr. Zina Ropková
PO 7.30 - 9.30 h
ÚT 10.30 - 12.15 h
ST NEORDINUJE
ČT 7.30 - 11 h
PÁ 12 - 14 h
Tel. do ordinace 487 870 183

SBĚRNÝ DVŮR DUBÁ
Nové město 258
Otevírací doba
PO  8.30 - 11 a 11.30 - 17 h
ÚT  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
ST  8.30 - 11 a 11.30 - 17 h
ČT  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
PÁ  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
SO  8 - 11 h
Zuzana Pabišková
tel. 722 530 449
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
Neslouží pro ukládání odpadu vzniklého 
při podnikatelské činnosti!

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
Otevírací doba, která je následující: 
středa 17.00 – 18.00 h
čtvrtek 15.15 – 17.00 h
kontakt: Petra Mečířová
487 870 201, 739 616 679 
knihovna@mestoduba.cz

POZOR, od 11. do 16. 7. 2022 bude  
otevřeno pouze od 8 do 12 hodin. 

DOVOLENÁ V ORDINACI 
MUDR. ROPKOVÉ

Ordinace bude z důvodu dovolené 
uzavřena v době 18.7. až 31.7.2022. 
Zástup MUDr. Střelcová, Dětské 
středisko Doksy, tel.  732 618 155. 

DOVOLENÁ V ORDINACI 
PRAKTICKÉHO LÉKAŘE

Od 25. 7. do 5. 8. 2022 máme 2 tý-
denní dovolenou. V akutních přípa-
dech zastupuje: MUDr. Petr Cedrych, 
jeho ordinační dobu včas vyvěsíme 
na webové stránce www.dubmed.cz
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Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva
Usnesení č. 6/2022 ze dne 23. června 2022 z veřejného zasedání zastupitelstva. Zveřejněna je u  p ra vená verze dokumentu z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveře jňo vaných osobních údajů podle zákona ČR č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, a Nařízení Evropského 
parlamentu a rady (EU) 2016/679, o ochraně fyzických osob.
1) URČILO na návrh paní starostky zapisovatele 
zápisu paní Leonu Maříkovou, ověřovatele zápi-
su paní Moniku Šimonovou a pana Tomáše No-
váka a zapisovatele usnesení pana MUDr. Jiřího 
Klementa.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

2) SCHVÁLILO na návrh paní starostky předložený 
program veřejného zasedání Zastupitelstva Města 
Dubá č. 6/2022.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

3) ZKONTROLOVALO po projednání v kontrolním 
výboru zastupitelstva plnění usnesení Zastupitel-
stva Města Dubá č. 5/2022 ze dne 19. května 
2022, včetně nedořešených bodů z předchozích 
usnesení.
VZALO NA VĚDOMÍ zprávu č. 6/2022 kontrolní-
ho výboru zastupitelstva, viz příloha.

4a) VZALO NA VĚDOMÍ po projednání ve finanč-
ním výboru zastupitelstva předložený rozbor hos-
podaření příspěvkové organizace Města Dubá 
– Základní škola Dubá ke dni 31. 12. 2021, viz 
příloha.
SCHVÁLILO na návrh finančního výboru zastu-
pitelstva účetní závěrku s kladným výsledkem 
hospodaření Základní školy Dubá – příspěvková 
organizace, ke dni 31. 12. 2021 ve výši 2 016,53 
Kč s výhradou a v této souvislosti
ULOŽILO na návrh finančního výboru zastupitel-
stva Základní škole Dubá termín pro zjednání 
nápravy vyplývající ze Zprávy o provedené ve-
řejnosprávní kontrole ze dne 27. 4. 2022 a její 
předložení zřizovateli do 15. 8. 2022, a dále uloži-
lo organizaci účtovat řádně v souladu s právními 
předpisy o dotacích, majetku a fondech.
SCHVÁLILO na návrh finančního výboru zastupi-
telstva převod kladného výsledku hospodaření 
za rok 2021 do rezervního fondu této příspěvko-
vé organizace.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Na zastupitelstvu byla pří-
tomna jak stávající, tak nastupující paní ředitelka  
a paní účetní základní školy. Ještě jednou děkuji 
paní ředitelce za 15 let ve vedení místní základní 
školy. Podrobnosti k hospodaření školy jsou na 
webových stránkách města na Úřední desce v sek-
ci hospodaření v Závěrečném účtu Města Dubá.

4b) VZALO NA VĚDOMÍ po projednání ve finanč-
ním výboru zastupitelstva předloženou výroční 
zprávu o hospodaření příspěvkové organiza-
ce Města Dubá – Mateřská škola Dubá ke dni  
31. 12. 2021, viz příloha.

SCHVÁLILO na návrh finančního výboru zastu-
pitelstva účetní závěrku s kladným výsledkem 
hospodaření Mateřské školy Dubá – příspěvková 
organizace, ke dni 31. 12. 2021 ve výši 370,54 Kč.
SCHVÁLILO na návrh finančního výboru zastupi-
telstva převod tohoto kladného výsledku hos-
podaření do rezervního fondu této příspěvkové 
organizace.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Na zastupitelstvu byla pří-
tomna paní ředitelka mateřské školy. Podrobnosti 
k hospodaření školky jsou na webových stránkách 
města na Úřední desce v sekci hospodaření v Zá-
věrečném účtu Města Dubá.

4c) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva účetní závěrku Města Dubá s klad-
ným výsledkem hospodaření, sestavenou k roz-
vahovému dni 31. 12. 2021, v celkové výši 7 956 
072,26 Kč, viz příloha.
SOUHLASILO na návrh finančního výboru zastu-
pitelstva se zaúčtováním výsledku hospodaření 
za rok 2021 Města Dubá na účet výsledku hos-
podaření předchozích účetních období ve výši 
7 956 072,26 Kč.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Podrobnosti k hospodaře-
ní města jsou na webových stránkách města na 
Úřední desce v sekci hospodaření v Závěrečném 
účtu Města Dubá.

4d) VZALO NA VĚDOMÍ po projednání ve finanč-
ním výboru zastupitelstva předloženou zprávu 
o výsledku přezkoumání hospodaření Města 
Dubá za rok 2021, vypracovanou Krajským úřa-
dem Libereckého kraje, odbor kontroly, viz příloha.
SCHVÁLILO na návrh finančního výboru zastupi-
telstva závěrečný účet Města Dubá za rok 2021 
včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospo-
daření a vyjadřuje souhlas s celoročním hospoda-
řením bez výhrad.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Dokument je k dispozici na 
webových stránkách města na Úřední desce v sek-
ci hospodaření v Závěrečném účtu Města Dubá.

4e) VZALO NA VĚDOMÍ informace finančního 
výboru zastupitelstva týkající se hospodaření 
Města Dubá za leden až květen roku 2022, které 
skončilo kladným saldem příjmů a výdajů ve výši 
354 609,43 Kč; výsledek hospodaření hospodářské 
činnosti zisk ve výši 733 779,12 Kč (Městské lesy 
Dubá zisk ve výši 14 783,14 Kč a Autocamp Ne-
damov zisk ve výši 718 995,98 Kč), a týkající se 
stavu finančních prostředků Města Dubá na ban-

kovních účtech ke dni 31. května 2022 – na hlavní 
činnosti 17 161 826,30 Kč, hospodářské činnosti  
5 108 629,20 Kč a sociálním fondu 225 630,10 Kč.
4f) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva rozpočtové opatření č. 5 rozpočtu 
Města Dubá na rok 2022, kterým se zvyšují pří-
jmy a výdaje v paragrafu 6402 Finanční vypořádání  
o částku 84 950 Kč.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Jedná se o vratku nevyčer-
pané dotace místní základní školy z Šablon, tzv. 
průtokový transfer, který musí projít rozpočtem 
Města Dubá.
5a) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru za-
stupitelstva v rámci předloženého návrhu na vzá-
jemné majetkoprávní uspořádání vlastnických 
vztahů k nemovitostem mezi Městem Dubá  
a Ředitelstvím silnic a dálnic ČR, státní pří-
spěvková organizace, (složka č. 9/22), vyhlášení 
a zveřejnění záměru směny nemovitostí – pozem-
ků, takto: z vlastnictví Města Dubá směnit části 
pozemkové parcely parcelní číslo 1903, ostatní 
plocha (ostatní komunikace), dle geometrického 
plánu se jedná o pozemky p.p. p.č. 1903/4, o vý-
měře 121 m², a p.p. p.č. 1903/5, o výměře 70 m²,  
a dále část pozemkové parcely parcelní číslo 
2942/2, ostatní plocha (jiná plocha), dle geo-
metrického plánu se jedná o pozemek p.p. p.č. 
2942/63, o výměře 1 m², v obci Dubá, katastrální 
území Dubá, a to za části pozemkové parcely 
parcelní číslo 2942/1, ostatní plocha (silnice), dle 
geometrického plánu se jedná o pozemky p.p. p.č. 
2942/61, o výměře 123 m², p.p. p.č. 2942/62, o vý-
měře 11 m², p.p. p.č. 2942/64, o výměře 28 m², p.p. 
p.č. 2942/65, o výměře 26 m², p.p. p.č. 2942/66,  
o výměře 105 m², v obci Dubá, katastrální Dubá, 
z vlastnictví Ředitelství silnic a dálnic ČR, státní 
příspěvková organizace. 
Jedná se o narovnání vlastnických vztahů  
k pozemkům podél silnice č. I/9 v Českolipské 
ulici v Dubé. ŘSD ČR získá do vlastnictví po-
zemky, které zasahují do této silnice, naopak 
Město Dubá získá pozemky, které zasahují do 
městských chodníků a veřejné zeleně. Předmět-
né převáděné části městských pozemků jsou z hle-
diska využití pro Město Dubá nepotřebné. Bližší 
podmínky směny budou uvedeny ve zveřejněném 
záměru.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Touto směnou Město Dubá 
získá 293 m² pozemků oddělených od bývalé sil-
nice č. I/9, jedná se převážně o chodník od Slávie 
dále směrem k Výsluní a proužky zeleně. Město  
v rámci směny přijde o 192 m² pozemků, které se 
nachází v páteřní komunikaci a následně budou 
převedeny na Liberecký kraj jako součást komuni-
kace vedoucí skrz Dubou. Směna je bez doplatku.
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5b) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva na základě předložené písemné 
žádosti uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě  
o zřízení věcného břemene – služebnosti  
a Dohodu o umístění stavby číslo stavby IV-12-
4022539, název stavby CL-Dubá, lokalita 18 
RD Zahradní ulice, mezi Městem Dubá (budou-
cí strana povinná) a společností ČEZ Distribuce, 
a.s., Děčín (budoucí strana oprávněná), která se 
týká umístění a provozování nového zařízení dis-
tribuční soustavy s ochranným pásmem, tj. uložení 
zemního kabelového vedení NN v rozsahu 351,5 
m² / 583 běžných metrů a 3x pilíř a 16x ½ pilí-
ře, na částech městských nemovitostí – pozemků 
pozemkových parcelách parcelní čísla 51/1, 51/6, 
51/10, 859/2, 950/29, 950/33, 950/58 až 950/74,  
v obci Dubá, katastrální území Dubá. Jednorázo-
vá finanční náhrada za zřízení práv odpovídajících 
věcnému břemeni služebnosti bude v souladu  
s ceníkem Města Dubá stanovena znaleckým po-
sudkem vypracovaným soudním znalcem na nákla-
dy budoucí strany oprávněné. Znalecký posudek 
bude nutné předložit po realizaci stavební akce  
a po vypracování geometrického plánu na zamě-
ření skutečného rozsahu věcného břemene, nej-
později však při podpisu finální smlouvy o zříze-
ní věcného břemene, která bude předložena ke 
vkladu práva na katastrální úřad. Budoucí strana 
oprávněná hradí všechny související poplatky.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Fyzická realizace vybudo-
vání nové distribuční soustavy v dané lokalitě je 
na jaře 2023.

5c) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva na základě předložené písemné žá-
dosti uzavřít smlouvu o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene – služebnosti inženýrské 
sítě na akci „DUBÁ – vodovodní přípojka pro p.p.č. 
109/2 a p.p.č. 111“, mezi Městem Dubá (budoucí 
strana povinná) a budoucí stranou oprávněnou, 
která se týká zřízení (uložení), provozu, údržby  
a oprav podzemního vedení – vodovodní přípoj-
ka v rozsahu cca 2,5 běžných metrů, na částech 
městských nemovitostí – pozemků pozemkových  
parcelách parcelní čísla 105/5 a 113, v obci Dubá, 
katastrální území Dubá. Jednorázová finanční ná-
hrada za zřízení práv odpovídajících věcnému bře-
meni služebnosti je sjednána dohodou a v souladu 
s ceníkem Města Dubá ve výši 1 000,- Kč plus 
21% DPH. Budoucí strana povinná hradí všechny 
související poplatky.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, V. Matějková, J. Fliegel,  
M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 1 (A. Ložková)

6) SCHVÁLILO na návrh paní starostky výsledky 
zadávacího řízení v podlimitní veřejné zakáz-
ce na stavební práce „Výstavba inženýrských 
sítí pro rodinné domy – lokalita Zahradní ulice, 
Dubá, I. etapa" zadávané postupem pro zjednodu-
šená podlimitní řízení dle ustanovení § 53 zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, 
ve znění pozdějších předpisů. V zadávacím řízení 
podala nejvýhodnější nabídku společnost Chlá-
dek & Tintěra, a.s., IČO 62743881, nabídková 
cena 9 419 710,87 Kč včetně DPH.

POVĚŘILO paní starostku postupem dle zákona  
o zadávání veřejných zakázek k vydání rozhod-
nutí o výběru dodavatele, vybraným dodavate-
lem je společnost Chládek & Tintěra, a.s., IČO 
62743881.
POVĚŘILO paní starostku podpisem smlouvy 
s vybraným dodavatelem společností Chládek & 
Tintěra, a.s., se sídlem Nerudova 1022/16, Před-
městí, 412 01 Litoměřice, IČO 62743881. V přípa-
dě vyloučení vybraného dodavatele (dle ustanovení  
§ 122 odst. 7 zákona o zadávání veřejných za-
kázek) zastupitelstvo dále pověřilo paní starostku  
k postupu dle ustanovení § 125 odst. 1 následu-
jících §§ zákona o zadávání veřejných zakázek 
k uzavření smlouvy s účastníkem, jehož nabíd-
ka se umístila jako druhá v pořadí (společnost 
ZIKUDA – vodohospodářské stavby spol. s r.o., 
IČO 28776976, nabídková cena 9 929 388,04 Kč 
včetně DPH).
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Výsledná cena je pod cenou 
předpokládanou a uvedená akce bude realizována 
v koordinaci se společností SVS a.s., která bude  
v této souvislosti rekonstruovat hlavní přívod vody 
do Dubé, který je v tuto chvíli v azbestových trub-
kách.

7) ROZHODLO na návrh paní starostky v souladu 
s doporučením hodnotící komise o výběru nej-
vhodnější nabídky Veřejné zakázky malého roz-
sahu zadávané mimo režim zákona č. 134/2016 
Sb., o zadávání veřejných zakázek, pod názvem 
„DUBÁ, MATEŘSKÁ ŠKOLA – ZAŘÍZENÍ KU-
CHYNĚ“, kterou je na základě kritéria nejnižší na-
bídkové ceny nabídka společnosti COMIMPEX 
INTERNATIONAL, spol. s r.o., IČO 48529401, 
se sídlem Zlín, nabídková cena činí celkem  
529 592,80 Kč včetně DPH. Pokud by došlo před 
podepsáním Smlouvy o dodávce (kupní smlouva) 
k odstoupení vybraného dodavatele od realizace 
zakázky, pak bude zakázka zadána společnosti  
s další nejnižší cenovou nabídkou, tak jak je dále 
uvedeno v Zápise o hodnocení a posouzení nabí-
dek ze dne 14. června 2022, viz příloha. Smlouva  
o dodávce bude uzavřena nejdříve po uplynutí lhů-
ty k podání námitek.
SCHVÁLILO na návrh paní starostky Smlouvu 
o dodávce mezi Městem Dubá a společností 
COMIMPEX INTERNATIONAL, spol. s r.o., IČO 
48529401, se sídlem Zlín.
POVĚŘILO paní starostku podpisem Smlou-
vy o dodávce mezi Městem Dubá a společností 
COMIMPEX INTERNATIONAL, spol. s r.o., IČO 
48529401, se sídlem Zlín, včetně jejích případ-
ných dodatků.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Akce je součástí projektu 
celkové rekonstrukce odkanalizování mateřské 
školky, do výběrového řízení na stavební část na-
bídka nedorazila a budeme výběrové řízení opako-
vat, tak abychom splnili termín dodání uzavřených 
smluv poskytovateli dotace.

8) SCHVÁLILO na návrh paní starostky předlože-
ný záměr Základní školy Dubá na realizaci pro-
jektu vybudovat moderní učebnu polytechniky  
a robotiky.
pro schválení: 9 (I. Žalovičová, A. Ložková, V. Matějková, 
J. Fliegel, M. Šimonová, J. Klement, T. Novák, E. Jelenová, 
K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
komentář starostky: Děkujeme za možnost si 
přímo ve škole prohlédnout některé robotické po-
můcky a třídu, která by mohla být v rámci výzvy 
IROP, která se očekává v létě tohoto roku, rekon-
struována.

9) PROJEDNALO A VZALO NA VĚDOMÍ předlo-
žený závěrečný Mikroregionu Podralsko za rok 
2021, viz příloha.

10) PROJEDNALO A VZALO NA VĚDOMÍ před-
ložený závěrečný účet Svazku obcí Máchův kraj 
za rok 2021, viz příloha.

11) PROJEDNALO A VZALO NA VĚDOMÍ předlo-
žený závěrečný účet Dobrovolného svazku obcí 
EKOD za rok 2021, viz příloha.

12) VZALO NA VĚDOMÍ informace týkající se:
– 16. ročníku Pohádkového lesa pod názvem „Ces-
tujeme kolem světa“ 
komentář starostky: Poděkování patří místní ma-
teřské škole a všem dobrovolníkům a sponzorům, 
kteří se na letošní akci podíleli.

– pozvání na Letní slavnosti Města Dubá, které se 
budou konat v sobotu dne 2. července 2022 na 
autobusovém nádraží v Dubé

– pozvání na Rodinné sportovní hry, které se bu-
dou konat v sobotu dne 16. července 2022 v Au-
tocampu Nedamov

– pozvání na 28. ročník Mezinárodních jazzo-
vých dnů Dubá – Nedamov, které se budou konat  
v pátek a v sobotu ve dnech 12. a 13. srpna 2022

– pozvání na 5. ročník Dubského dřevosochání 
v Nedamově, které se bude konat od pondělí do 
pátku ve dnech 5. až 9. září 2022

– pozvání na Dny Evropského dědictví u Sušárny 
chmele v Dubé, které se budou konat v sobotu 
dne 10. září 2022
komentář starostky: Za proměnu Sušárny jsme  
v rámci výstavy – Má vlast – cestami proměn zís-
kali cenu odborné poroty. V letošním roce se in-
tenzivně pracuje na interiérech, probíhají tesařské 
a truhlářské práce a tak na podzim v rámci Dnů 
Evropského dědictví si bude možné prohlédnout 
již podlahy a nová chodiště.

– nutnost svolání mimořádného zasedání Zastupi-
telstva Města Dubá o prázdninách
komentář starostky: Termín čtvrtek 28. 7. 2022  
z důvodu schválení výsledků výběrových řízení na 
dodavatele akcí financovaných z programu Roz-
voje venkova, jedná se o kompletní rekonstrukci 
odkanalizování mateřské školy a úpravu obřadní 
síně (zvětšení prostoru mezi dvěma místnostmi  
a podlaha). Na dodání podepsaných smluv je po-
skytovatelem dotace určen termín, který je důvo-
dem pro konání mimořádného zasedání.

Ing. Irena Žalovičová - starostka
Martin Fuxa, DiS. - místostarosta 
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Nenašli jste ve schránce svůj 
zpravodaj? Napište nám na mail 
dubacek@mestoduba.cz nebo za-
volejte na 724 857 243 a my to ob-
ratem napravíme. Děkujeme. 

Zpravodaj je zveřejněnován také 
na www.mestoduba.cz, na face-
booku a rozesílán prostřednictvím 
mobilního rozhlasu. 

Poděkování společnosti
Fontana Watercoolers

Otevírací doba IC Dubá
v letních měsících

ČERVENEC A SRPEN
Pondělí až pátek  7,00 – 18,00
Sobota a neděle   8,00 – 11,30 a 12,30 - 16,00
Státní svátky        8,00 – 11,30 a 12,30 - 16,00

kontakty na IC Dubá: 
tel. číslo 487 870 490, 
e-mail info@mestoduba.cz

CYKLOVÝLET ZAVEDL STAROSTY 
I ZA KRÁSAMI NAŠEHO MĚSTA

Staňte se členem 
okrskové volební komise

Volby do Zastupitelstva obce proběhnou ve 
dnech 23. a 24. září 2022. Zájemci o členství  
v okrskových volebních komisích se mohou hlásit 
na Městském úřadě Dubá u pana tajemníka Bed-
řicha Janďourka (tajemnik@mestoduba.cz nebo 
na telefonním čísle 606 372 922), a to uvedením 
svého celého jména, data a místa narození, ad-
resy trvalého pobytu, čísla občanského průkazu  
a telefonního čísla v termínu do 12. srpna 2022 
do 12 hodin. 

Členem OVK může být pouze státní občan 
České republiky, který v den složení slibu dosáhl 
věku nejméně 18 let, a u něhož nenastala překáž-
ka ve výkonu volebního práva, tedy:
- zákonem stanovené omezení osobní svobody  
z důvodu ochrany zdraví lidu,
- omezení svéprávnosti k výkonu volebního práva.
Člen OVK nesmí být kandidátem pro volby do Za-
stupitelstva obce. 

Výše odměn za výkon funkcí v OVK
Předsedovi okrskové volební komise náleží odmě-
na ve výši 2 200 Kč (hrubého), místopředsedovi  
a zapisovateli okrskové volební komise náleží 
odměna ve výši 2 100 Kč (hrubého) a ostatním 
členům okrskové volební komise pak odměna ve 
výši 1 800 Kč (hrubého). Členové OVK mají rovněž 
nárok na stravné. 

Zuzka Martínková

Vyhrazení plochy 
pro volební plakáty

V rámci konání voleb do zastupitelstva obce, 
které se uskuteční ve dnech 23. a 24. září 2022, 
podle ustanovení § 30 odst. 1 zákona č. 491/2001 
Sb., Zákon o volbách do zastupitelstev obcí  
a o změně a doplnění některých dalších zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů, vyhradila starostka 
města Ing. Irena Žalovičová pro volební kampaň 
plochu pro vylepení volebních plakátů na městské 
budově čp. 192 ve Školní ulici v Dubé (objekt poš-
ty), konkrétně na její levé straně, kde je umístěna 
stávající dřevěná vývěsní plocha. 

Využívání této plochy musí odpovídat zásadě 
rovnosti kandidujících subjektů. Město Dubá po-
skytuje tuto plochu k využití bezplatně.

taj

Přes 40 zástupců členských obcí Mikroregionu 
Podralsko a spřátelených starostů z Německa na-
vštívilo Dubou ve dnech 9. až 10.6. Na cyklovýlet 
po historických a přírodních památkách si udělal 
čas i hejtman Libereckého kraje pan Martin Půta. 
Vyráželi jsme z městského kempu Nedamov, kte-
rý všem učaroval svou upraveností a pohodovou 
atmosférou. Pan Kmínek nás provedl Sušárnou 
chmele, ve které se v letošním roce řeší tesařské 
a truhlářské práce - dřevěné podlahy a schodiště. 
Projeli jsme rozkvetlým náměstím a pokračovali 
do Lhoty, která je vesnickou památkovou rezerva-

cí. Kolonu cyklistů vedl náš pan tajemník Bedřich 
Janďourek a z konce vše jistil pan Martin Píša, 
starosta z Tachova. Již lesními cestami jsme se 
dostali až k Čapu, dále na Husu a přes Heřmánky 
do Dřevčic do bylinkové zahrady na ochutnávku 
místních domácích limonád a na vynikající boršč. 
Počasí nám přálo, všem se u nás moc líbilo. Ně-
kteří již plánují návštěvu s rodinami. Předali jsme 
si spoustu praktických zkušeností a mě moc těší, 
že naše městečko může být inspirací i pro velmi 
zkušené starosty. Děkuji všem zapojeným za bá-
ječnou spolupráci. 

Irena Žalovičová

Poplatek za odpady
Poplatek za 2. pololetí roku je splatný do  

31. července. Rozhodnete-li se pro zaslání platby 
na účet, připomínáme platební údaje - částku ve 
výši 350 Kč (nebo 700 Kč pokud nemáte uhrazené 
ještě ani první pololetí letošního roku, které bylo 
splatné do konce března) za osobu nebo rekre-
ační objekt zašlete na účet č. 0903265309/0800, 
jako variabilní symbol uveďte 1340 a do poznámky 
prosím nezapomeňte napsat, k jakému rekreační-
mu objektu, nebo ke kterým poplatníkům se platba 
vztahuje. Lze platit také v hotovosti během otevíra-
cí doby Městského úřadu Dubá. V případě dotazů 
volejte na tel. 487 870 201 nebo pište na e-mail  
poplatky@mestoduba.cz. 

Včas nezaplacený poplatek za odpady bude vy-
měřen platebním výměrem dle OZV města Dubá 
č.3/2021 čl.8. 

Veronika Kolomazníková

Moc bych chtěla poděkovat firmě FONTANA 
WATERCOOLERS s.r.o. za pravidelnou dodávku 
pitné vody a čištění stroje. Moc si toho vážíme  
a těšíme se na další spolupráci.

Helena Pavlíková, vedoucí ŠJ
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V DUBÉ SE KONALO MEZINÁRODNÍ SETKÁNÍ V RÁMCI 
PROJEKTU ROZKVETLÉ LOUKY 

Čtvrtek 16. 6. byl pro celý tým údržby zeleně 
velkým dnem. U nás v Dubé proběhlo mezinárodní 
setkání k projektu Rozkvetlé louky.  

Rozkvetlá louka je velmi sporný výraz a zároveň 
je to poslední dobou snadná věc k diskusi. Ono to-
tiž očekávání a realita jsou dvě zcela odlišné věci. 
Louka by měla být rozmanitá a plná života. Spous-
ta kvetoucích trav sice není pro nás lidi pohledná, 
ale jsou důležité pro život. Je potřeba kompromisů, 
tzn. mně se to sice nelíbí, ale včelka to má ráda. 
Do projektu byly zapojeny 3 části, respektive louky  
a to svah pod hřbitovem v Dubé, plácek u bývalého 
kina a sad u sušárny chmele, tam došlo k úpravám 
porostu dosetím lučního kvítí dle odborných kon-
zultací. Ale teď pojďme k setkání. 

Vzhledem k blížícímu se závěru projektu se hle-
dala obec, která za celou dobu udělala největší 
pokrok a bude hostitelem tohoto dne. Velmi mě 
potěšilo a překvapilo, že nabídka padla na nás, na 
Dubou. Po krátké domluvě s paní starostkou bylo 
jasné, že výzvu přijímáme a jdeme do toho. Šlo se 
takzvaně s kůží na trh. 

Ráno kolem půl desáté dorazilo devět zástupců 
německých obcí. Po přátelském přivítání a několi-
ka skromných frázích v němčině dorazilo na naše 
náměstí i dalších 10 zástupců vedoucích zeleně či 
jiných zástupců měst a obcí z české strany, dále 
velmi důležitá paní překladatelka a hlavní odborníci 
této akce paní RNDr. Iva Machová, Ph.D. z Univer-
zity J.E.Purkyně v Ústí nad Labem a Ph.D. a Doc. 
RNDr. Karel Kubát, CSc. 

Společně s naší paní fotografkou Zuzkou Martín-
kovou jsme je přivítali a zahájili proces představení 
naší práce. Následovala prohlídka našich luk, při 
které jsme mohli zhodnotit, které konkrétní rostliny 
jsou v porostech správně, a které tam naopak být 
nemají. Ukazovali jsme naše rozkvetlé náměstí  
a seznámili účastníky akce s jeho celkovou změ-

nou, probírali jsme i naše pásy podél chodníku  
a zároveň pokus umělého výsevu rozkvetlé louky 
ze semínek v pásu u domu pana Hátleho. 

Musím uznat, že tak nervózní jsem dlouho 
nebyla. Po celé dopoledne jsem byla podrobena 
spoustě dotazů a u některých jsem se opravdu za-
potila. Někdy jsem odpovídala tak rychle, že paní 
tlumočnice nestíhala překládat. Na závěr jsme se 
vrátili do obřadní síně radnice, kde jsem všem po-
děkovala za účast a trpělivost. Velikou odměnou 
pro nás bylo souhlasné pokyvování a potlesk na 
závěr. Všichni velmi kladně hodnotili naše snažení. 
A já jsem v tu chvíli byla hrozně hrdá na místo, kde 
pracuji a zároveň žiji svůj život. Nerada používám 

O projektu
Již v roce 2020 byl zahájen německo-český 

projekt Rozkvetlé louky, který byl iniciován obcemi 
Brniště a Neukirch/Lausitz. S finanční podporou 
Evropského fondu pro regionální rozvoj, programu 
přeshraniční spolupráce Česká republika - Sasko 
absolvovali zaměstnanci obcí školení a praxi, která 
se zabývala proměnou monotónních travních po-
rostů v rozkvetlé louky. Cílem bylo, aby co nejvíce 
ploch v různých obcích, které se do projektu za-
pojily, kvetlo a nebylo posekáno na "anglický způ-
sob". Ve spolupráci s odborníky z Univerzity Jana 
Evangelisty Purkyně a z Centra ochrany přírody 
„Oberlausitzer Bergland“ v Neukirchu získali účast-
níci během seminářů odborné teoretické znalosti  
i praktické dovednosti v péči o tyto louky v souladu 
s ochranou přírody. V každé obci zapojené do sítě 
partnerství v průběhu dalších let rozkvetou louky 
s lučními květinami.  

Zapojení města Dubá
Když mě pan starosta Vinš z Brniště v počátkem 

roku 2020 oslovil, hned jsem věděla, že se budu 
chtít zapojit. Vytipovali jsme mnohem více ploch, 
ale po první schůzce s odborníky jsme vybrali jen 

slovo úspěch, ale jsem ráda, že jsem ho mož-
ná trošku mohla se svými spolupracovníky zažít  
a doufám, že jsem Vám ho teď trošku předala. Dě-
kuji Vám všem, za podporu a snažení. Vím, že to 
nebylo lehké, ale našli jsme kompromis ploch, kte-
ré se nebudou sekat na hlínu a bude tam prostor 
i pro život. Dneska máme u bývalého kina krásný 
porost z kopretin, všude plno jestřábníků a mimo 
projekt nám velmi pěkně kvete i park u domu seni-
orů.  Ne vždy je nutné sekat x-krát za rok. 

Děkuji za pomoc všem z údržby města Dubá 
- svým sekáčům, hrabajícím ženám a klukům  
z údržby za odvoz hromádek atd. 

Za celý tým údržby M. Šimonová 
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… aby město nepálilo 

Když chceme, aby se tráva 
zelenala i v těch 
nejteplejších dnech

Čím pestřejší trávník máme, tím méně se o něj staráme
Pokud si zakládáme na malodruhovém okrasném trávníku, musíme počítat 
s tím, že bude vyžadovat častou zálivku, sečení i hnojení a bude náchylnější 
k vysychání. Oproti tomu smíšené travnaté plochy či luční trávníky sečeme 
dvakrát do roka, vystačí si s vodou z přirozených srážek a přečkají suchá 
období v esteticky přijatelném stavu. Navíc poskytnou zázemí opylovačům 
a dalším druhům hmyzu.

Zelené plochy mají v letních měsících nižší povrchovou teplotu než zpevněné povrchy, 
čímž přispívají k ochlazování města. Zároveň díky zasakování vody zpomalují srážkový 
odtok. V souvislosti s obdobím sucha a vln veder v minulých letech se však péče o zelené 
plochy, které v létě mnohdy připomínají spíše step, stala poměrně náročnou disciplínou. 
Můžeme si ji však usnadnit s pomocí několika jednoduchých opatření.

Sekejme travnaté plochy správně
Zatímco louky sečeme dvakrát ročně, trávníky sečeme častěji, abychom podpořili odnožování trav.
Díky tomu nám pak raší nové zelené výhony a zamezíme tomu, že zůstávají jen staré žluté trsy.

adapterra     adapterraproject   adapterra

Další tipy, co dělat, aby město nepálilo, najdete na stránkách projektu LIFE Tree Check.  

www.lifetreecheck.eu

některé. Velké počáteční nadšení vystřídalo rychlé 
vystřízlivění. Hned po prvním setkání v Německu 
bylo jasné, že jak naše, ale především představy 
veřejnosti jsou úplně jiné, než je realita zakládá-
ní a hlavně údržby pravých květnatých luk. Když 
jsem poslala Moniku Šimonovou na první setkání 
pracovníků a přijela celá zaskočená, že se učili 
sekat trávníky kosou, trochu mi zatrnulo. Kosou 
plochy nesekáme, bylo by to sice mnohem šetr-
nější k přírodě, ale v době, kdy pracovníci museli 
zvládnout údržbu v mnohem menším počtu, než 
bylo zvykem v jiných letech, asi i nereálné. Snížili 
jsme alespoň na vybraných plochách intenzitu se-
kání. Další zkouškou trpělivosti Moniky byla rada, 
ať sbíráme semínka přesně vytipovaných rostlin  
a zasejeme je do holin v trávnících. Monika vyjela 
dle pokynů, dokonce jsme nějaká semínka dostali 
od odborníků a Monika je prostě vzorně zapravila 
do země. Pro některé občany jsou to "špatně udr-
žované" trávníky, pro hmyz a pro odborníky ráj. 
Vědecky je dokázané, že nejen stromy, ale i vyšší 
tráva pomáhá ke snížení teploty ve městech. Často 
sekané plochy v letních parných dnes nevzhledně 
zhnědnou, a na to žádný pěkný pohled není.

Dostávám e-maily od kolegů, starostek a staros-
tů, jak jsme dokázali, že máme skutečného zahrad-
níka na údržbu zeleně a jak mají přesvědčit svá 
zastupitelstva, že takový člověk je potřeba. U nás 
to byla vlastně shoda náhod. Uvolněné místo kvůli 
začínající mateřské dovolené a končící mateřská 
dovolená Moniky Šimonové. Jsem moc ráda, že 
máme na úřadě řadu profesionálů a odborníků na 
svém místě. Monika je jednoznačně jedním z nich. 
Moc jí přeji, že si mohla užít odměnu v podobě 
potlesku od svých kolegů z Čech i Německa. Oni 
totiž často návštěvníci našeho města dokáží oce-
nit práci našich zaměstnanců mnohem lépe a bez 
předsudků. Gratuluji Monice i všem jejím kolegům 
a pomocníkům na údržbě města i zeleně, ta náma-
ha ohledně výsadby trvalkových záhonů i praní se 
někdy s mnoha odlišnými názory na údržbu zeleně 
ve městě stála za to a ten potlesk patřil i jim.  

A jak říká paní doktorka Machová, zda se prá-
ce skutečně daří, poznáme až za 40 let. Pravé 
květnaté louky se totiž nedají vysít z unifikované 
směsi a nejsou za rok až dva hotové, je to práce 
na dlouhá léta spojená s šetrnou údržbou a přiro-
zeným vysemeněním trav a květin, jejichž složení 
se velmi liší podle typu louky, je potřeba přírodu 
nechat pracovat. 

Ing. Irena Žalovičová, starostka

Koordinátor PartneřiPodpořeno díky

www.lifetreecheck.eu

Projekt LIFE Tree Check získal 
fi nanční podporu Evropské 
unie z programu LIFE  

Jaké jsou další možnosti přírodě blízké údržby zeleně?

• 

• 
 

•

 

•

•  

Odvodňujme zpevněné plochy do zeleně

V suchých letních měsících je vhodné vynechat jednu nebo více sečí, případ-
ně trávník jenom lehce zkrátit. Sekat bychom neměli při teplotách nad 26 ˚C. 
Výšku sečení můžeme nastavit až na 10-12 cm. 

Na větších plochách a zejména u lučních trávníků můžeme pracovat
s tzv. mozaikovou sečí, kdy sečeme plochu v etapách a vznikají neposečené 
pruhy či ostrůvky, které zadržují vodu a zachovají místo pro živočichy.

Odváděním dešťové vody ze zpevněných ploch do kanalizace připravujeme 
trávníky o vlhkost, která se v půdě po zasáknutí udržuje a slouží jako zásoba 
pro suchá období. Když ale upravíme obrubníky (snížíme, přerušíme)
a vhodně vyspádujeme chodníky a silnice, můžeme přivést srážkovou vodu do 
zeleně a nechat ji zde přirozeně vypařovat. Úpravy jsou vhodné zejména pro 
prostranství s větší travnatou plochou a s dobrou zasakovací schopností půdy.

Vybírejme druhy rostlin vhodné pro dané místo.

Chraňme rostliny pokud možno bez použití chemických přípravků. Plísní či houbou napadené části 
rostlin je důležité včas ostříhat a zničit (nůžky si vydezifikujme předtím, než je použijeme na jinou
rostlinu!). Škůdce můžeme odstranit mechanicky (například posbírat slimáky, zakoupit speciální
ohrádky, sítě či lapače) či vysazením aromatických rostlin. 

Trvalkové záhony nejenže vypadají krásně, ale zadržují také vodu ve městě a poskytují potravu pro hmyz. 
Mulčováním záhonů kůrou, dřevní štěpkou, slámou či drceným kamenivem omezíme růst plevele
i jejich nadměrné vysychání. Kvůli snadnější výměně vzduchu a vody nepoužívejme geotextilii či plasto-
vé folie.

Zřiďme si na zahradě kompost a využívejme ho k přírodnímu hnojení. 

V místech, kde se to hodí (obecní i soukromé sady, chráněné oblasti, louky), nechme trávu spásat ovce 
či kozy. Pastva totiž pomáhá zvyšovat druhovou rozmanitost. 
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SUŠÁRNA CHMELE ZÍSKALA DALŠÍ OCENĚNÍ

V sobotu 18. 6. mi bylo velkou ctí převzít oce-
nění odborné poroty za proměnu Sušárny chmele  
v Dubé v rámci 13. ročníku výstavy Má vlast ces-
tami proměn – příběhy domova. Část této výstavy 
jste si mohli prohlédnout i v květnu na našem ná-
městí. Škoda, že se velké slávy u Strahovského 
kláštera nemohl zúčastnit i pan Ing. Kmínek, který 
již několik let má rekonstrukci Sušárny „na svém 
hrbu“ a je vidět, že tuto práci dělá rád a od srd-
ce, dovolená je ovšem také nutná a odpočinku je 
třeba. Chtěla bych tímto poděkovat jak jemu, tak 
panu Martinovi Volejníkovi, který se ujal projekční 
činnosti na této památce a přípravy podkladů pro 
výběrová řízení. 

Velkým štěstím bylo i to, že na sušárně pracují 
velmi kvalitní firmy, které mají bohaté zkušenosti 
s rekonstrukcemi památek. V rámci výstavy bylo 
prezentováno přes 100 skvělých proměn, které se 
v roce 2021 udály na celém území České republiky. 
Velmi dobře jsme se umístili v rámci internetového 
hlasování, ale důvod sobotní návštěvy Prahy bylo 
ocenění od odborné poroty. Ta ze všech vystavo-
vaných akcí ocenila 10 nejvydařenějších. Musím 
říct, že jsem byla velice pyšná na to, že právě naše 
sušárna byla mezi nimi a tím nejen představila  
v celé republice naše město, ale velmi důstojně 
reprezentovala v soutěži Liberecký kraj.

Irena Žalovičová, starostka

Podle výsledků provedených analýz dřeva 
vznikla sušárna chmele v Dubé okolo roku 
1868. První písemné zachycení je z roku 
1877. V pozdějších letech byla rozšířena. 
Když se na Dubsku ve 30. letech minulého 
století přestalo s pěstováním chmele, zůstala 
ležet ladem a chátrala. Po válce se sušárna 
stala majetkem Hospodářského družstva skla-
dištního a výrobního a poté Státního statku 
Dubá, který ji využíval jako výkrmnu brojlerů. 
Město získalo zdevastovanou sušárnu do 
svého majetku v 90. letech. Díky kruhovým 
věžím, v nichž se na roštech sušil chmel, je 
jedinečnou památkou v celé republice i konti-
nentální Evropě.

Prvním krokem k záchraně byly terénní 
úpravy v okolí sušárny na původní úroveň. Ty 
proběhly v roce 2013. Místy došlo ke snížení 
až o tři čtvrtě metru. Rozsáhlejší práce začaly 
až o čtyři roky později díky dotacím. Nejprve 
přišlo na řadu odvodnění okolí sušárny a vybu-
dování přípojek inženýrských sítí a sociálního 
zařízení. V roce 2018 se zajišťovala statika 
objektu. Obnova pokračovala v roce 2019 vý-
měnou zastřešení hlavního objektu. V násle-
dujícím roce dostala sušárna nová okna, dveře 
a vrata. Byly také opraveny fasády na celém 
objektu a zastřešena poslední věž.

Záměrem města je vybudovat regionální 
muzeum chmelařství. K tomu je nutné upravit 
interiér, vyměnit podlahy a schodiště ve všech 
podlažích a po nových rozvodech sítí obnovit 
vnitřní omítky. Interiéry válcových věží budou 
pojaty samostatně. Teprve poté bude objekt 
schopen bezpečného návštěvnického provo-
zu. Okolí sušárny je již nyní upraveno jako 
parkový prostor. Jeho součástí je tematická 
sochařská výzdoba a malá tyčová chmelnice s 
dochovanou původní odrůdou dubský zeleňák. 
Pravidelně se zde konají Dny evropského dě-
dictví, ale i další akce místních spolků a škol.

Lesopark - pro ty, co ještě nevědí, o které lo-
kalitě se mluví a píše, je to svažitý lesík na okraji 
města směrem k Nedamovu, vede pod ním turis-
tická trasa z centra města k Nedamovu.

V místě dnešního lesoparku byly historicky ve 
stráni nad nemocnicí vybudovány sady Císaře 
Františka Josefa s altánem. Tento park sloužil ke 
zdravotním procházkám pacientů, ale i místních 
obyvatel. Původně byl výborně propojen  s okolní 
krajinou sítí polních cest, které jsou nyní rozorány 
a v soukromém vlastnictví. Z tohoto období je zde 
ještě patrné krátké schodiště k bývalému altánu  
a podstavec od křížku u původní cesty na Mlýnek.

V minulosti zde bylo několik pokusů park opět 
zpřístupnit, i místní hasiči zde upravovali cestičky 
a zpevňovali stráně, bohužel lidé si do parku cestu 
nenašli, cesty opět zarostly a zpevnění svahů se 
časem rozpadlo.

V srpnu to budou dva roky, kdy jsme založili le-
soparku facebookovou stránku, zvali Vás na první 
brigádu a ptali se, jakou náplň by tento parčík měl 

LESOPARK DUBÁ SLAVÍ DVA ROKY 
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mít. Od té doby dobrovolníci i zaměstnanci města 
udělali v parku velkou spoustu práce, největší podíl 
na obnově a náplni mají ale manželé Rupertovi. 
Podařilo se domluvit i symbolický pronájem na 
část lesa, která je soukromým pozemkem, a to jak  
u původního, tak u nového vlastníka. V rámci ve-
řejného prostoru jsou velmi cenné i aktivity obča-
nů, samozřejmě po předchozí domluvě, nelze na 
ně ale spoléhat stále. Protože je dobré mít nějaký 
jasný cíl, kam prostor dále postupně posouvat, 

rozhodla jsem se nechat vypracovat krajinářské 
řešení tohoto prostoru jako podkladu jak pro další 
dobrovolnickou činnost, tak jako podklad pro pří-
padné investování do parku nebo žádosti o dotaci 
na některou z částí. 

Prostor parku je poměrně hodně strmý a schůd-
ný jen pomocí úzkých pěšin – serpentin nebo přík-

rých ramp. Původní porosty dožívají a je zde mno-
ho náletových dřevin. V rámci navrženého řešení 
jsou doplněny i další pěšiny a dvě nová schodiště, 
která by měla ještě lépe jednotlivé prostory zpří-
stupnit. Je zde v původní pozici znovu navržen al-
tán a doplněna další posezení. Doplněn je návrh 
o další umístění dřevěných soch s pohádkovou  
a lesní tematikou a některá místa mohou být dopl-
něna o herní aktivity. V horní části lesoparku jsou 
dvě větší terasy, jedna by mohla sloužit pro umís-
tění balančních a síťových prvků pro děti a ta druhá 
pro jednoduché agility. Prostor je potřeba průběžně 
sledovat ve spolupráci s arboristou, stávající ze-
leň se předpokládá zachovat, navržena je pouze 
keřová clona k bývalému lázeňskému objektu, při 
severní hranici a nad vodárnou. Bývalý křížek je 
navržen k obnově a k němu je navržena výsadba 
dvou solitérních stromů.

Čeká nás práce jako na zahrádce, a to soustav-
ná a v tomto prostoru nikdy nekončící. Mnohé se již 
podařilo zrealizovat a já věřím, že každý rok v leso-
parku přibude nějaký další střípek z návrhu, který 
toto území ještě více zatraktivní pro procházky,  
a to nejen s těmi nejmenšími. Děkuji tímto všem, 
kteří se doposud podíleli na jeho obnově, a zveřej-
ňujeme koncept, kam až by bylo možné lesopark 
časem dostat a čím ho zatraktivnit. Pokud budete 
mít nějaké návrhy nebo chuť s realizací pomoci, 
určitě se na mě neváhejte obrátit.

Irena Žalovičová



12 z radnice
NA KUS ŘEČI SE ZNÁMOU OSOBNOSTÍ 

 ALEŠ CIBULKA
- 45 let 
- vystudoval Vyšší odbornou školu hereckou 
  v Praze 
- moderátor, spisovatel, herec

Začátek letních prázdnin si jen těžko doká-
žeme představit bez Letních slavností a jejich 
dlouholetého moderátora Aleše Cibulky. Ty le-
tošní připadly na sobotu 2. července. Nabízí se 
otázka, kolikrát jste již vlastně stanul na pódiu 
jako jejich moderátor?

Jsem narozen ve znamení skopce, tedy jsem 
amatérský statistik. Poprvé to bylo v roce 2011, 
roku 2020 se slavnosti kvůli koronaviru nekonaly, 
takže letos to bude pojedenácté!

Nemýlím-li se, tak se kromě moderování pra-
videlně ujímáte také přípravy samotného pro-
gramu. V Dubé jsme v minulých letech mohli 
vidět (a slyšet) např. Petru Janů, Petra Koláře, 
Moniku Absolonovou, Leonu Machálkovou, 
Olgu Lounovou, Petra Kotvalda, Standu Hlož-
ka, Vlastu Horvátha, Wabiho Daňka… a mno-
ho dalších. Jak se vlastně „loví“ celebrity na 
dubské slavnosti.  Stále čekáme na tu Lucku 
Bílou. (smích)

Ten "lov" musí začít především hodně brzy. První 
sobota v červenci je totiž velmi exponovaný termín, 
kdy se po celém Česku konají desítky akcí. Je tedy 
nutné rezervovat interprety hodně dlouho dopře-
du. Někdy se to podaří poskládat i tak, že zpěváci 
zvládnou i troje slavnosti za den, pokud to nemají 
daleko. Ještě se ale nestalo, že by někdo odmítl. 
A víte proč? Z úcty v Evě Pilarové, která k naším 
slavnostem neodmyslitelně patří. Dříve to bylo tak, 
že všichni Evičku rádi viděli, dnes na ni přijedou do 
jejího kraje rádi zavzpomínat. A Lucka Bílá? Pokud 
to všechno klapne, bude příští rok. Z Otvovic to  
k nám přeci jen není tak daleko.

Dokázal byste vyzdvihnout někoho z účinku-
jících, který Vám nesmazatelně utkvěl v pamě-
ti? Pokud ano, tak čím to bylo?

Nerad bych někoho upřednostňoval, jsem rád 
za všechny.  Jsou to kolegové, kamarádi, mnohdy 
velké hvězdy, kterým není na obtíž přijet, místo 
luxusní šatny se převléknout v provizorním zázemí 
a zazpívat nadšenému publiku na autobusovém 
nádraží...

Letos si neužijeme vystoupení Vládi Hrona, 
jak je to možné? (smích)

No, má u mě vroubek. Poprvé se stalo, že 
hned jak byl znám termín Dubských slavností, 
jsem mu volal. Bohužel, už tam má na tu sobotu 
dvě vystoupení - Pasohlávky a Jindřichov, což je 
Břeclavsko. To by nezvládl ani Vláďa, leda by si 
pronajal letadlo.

 Kdybyste byl na místě nás – diváků, koho 
byste si na slavnostech přál vidět vystoupit?

Mám jedno nesplnitelné přání - aby se o závěr 
Letních slavnostní v Dubé opět postarala čestná 
občanka Eva Pilarová. To už se mi ale bohužel 
nesplní...

 Jste vynikající moderátor, máte skvělý smysl 
pro humor a diváky umíte pobavit napříč všemi 
věkovými kategoriemi. Máte i Vy svůj moderá-
torský vzor?

Není jeden, od každého ze svých kolegů bych si 
vzal něco - noblesu Marka Ebena, světáckost Leo-
še Mareše, pohotovost Honzy Rosáka, vtip Haliny 
Pawlowské, drzost delfína Adolfína...

Slavnosti nejsou jen o účinkujících, po celý 
den jsou k dispozici také kolotoče. Co Vy  
a zábavní atrakce? Přiznám se, že pro mě je  
i řetízkáč tak trochu adrenalinový sport. 

 Já je miluju! Už od malička. Velký i malý řetízák, 
labutě, horská dráha, cokoli. A musím říct, že po-
kukuju i po těch nejmodernějších volných pádech 
a atrakcích, při kterých se vám dělá špatně už jen 
při pohledu na ně. Přiznám se ale, že z atrakcí 
mám nejraději Nedělní Kolotoč Michala Jagelky. 
Posluchači Českého rozhlasu Dvojka vědí, o čem 
je řeč. (smích)

V roce 2020 jsme kvůli covidu o slavnosti 
přišli, vloni jsme si je naštěstí stihli užít. Jak 

jste Vy osobně vnímal všechna ta omezení  
a nařízení, která do značné míry omezovala náš 
život v uplynulých dvou letech?

Byla nutná, o tom žádná. Je skvělé, že jsme si 
ověřili, že tohle všechno zvládneme a že se doká-
žeme semknout. Asi byla nutná podobná "ťafka", 
abychom se trochu zastavili a zklidnili. Bohužel, 
je mi moc líto těch rodin, které tahle nemoc při-
pravila o jejich blízké a nejbližší. Díkybohu, snad 
už je to pryč.

 Vraťme se zpět ke slavnostem. Pro mě 
osobně jsou vždy jednou z nejkrásnějších akcí 
v celém roce, jak jste se k jejich moderování 
vlastně dostal?

Souhlasím, i my je s Michalem máme moc rádi. 
Je to vždycky takový oficiální začátek léta. A jak 
jsem se k nim dostal? Jednoduše! Roku 2010 jsme 
si nedaleko Dubé pořídili naši milovanou rouben-
ku a tak se z nás vlastně stali "skorodubáci". No  
a tenkrát nás vedení radnice oslovilo, jestli bychom 
se nechtěli na slavnostech podílet a přitáhnout sem 
nějaké známé osobnosti a vidíte, daří se!

Léto, prázdniny a čas dovolených nám právě 
začíná, co byste závěrem popřál našim čtená-
řům?

Přeju vám, abyste si letošní léto co nejvíc užili, 
pokusili se zapomenout na všechny starosti, které 
současná doba přináší a nabrali síly. A poslední 
roky nám ukázaly, že za zážitky a odpočinkem není 
potřeba cestovat na druhou stranu zeměkoule, ale 
že je hezky i taky u nás doma. A co si budeme po-
vídat (rodné Karlovarsko mi to odpustí), nejkrásněji 
je přece tady, v Máchově kraji! Krásné léto!

mar

foto Majka Votavová

S partnerem Michalem Jagelkou a čestnou občankou Dubé paní Evou Pilarovou na chalupě nedaleko Dubé

Aleš s Leonou Machálkovou
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BLAHOPŘÁNÍ KE ZLATÉ SVATBĚ

VZPOMÍNÁME...
JUBILEA
Adamec Eman, Dřevčice                           83 let
Beneš Jindřich, Dubá                                86 let
Bačovský Václav, Deštná                              82 let
Krejčová Anna, Dubá                                 75 let
Jakušová Věra, Dubá                                   83 let

Z MATRIKY

Dne 27. července 2022 
uplynou 4 smutné roky od 
chvíle, kdy nás navždy 
opustil náš milovaný pan 
JIŘÍ PAVLÍK z Dubé. 

S láskou stále vzpomí-
nají manželka, děti, ma-
minka a celá rodina. 

Dne 15. července 2022 
to bude 30 let, co nás na-
vždy opustil náš milovaný 
manžel, tatínek a dědeček 
pan FRANTIŠEK PACEK 
st. S láskou stále vzpomí-
ná manželka s dětmi.

NAROZENÍ
Šimon Pokuta, Dubá

Vlasta Mečířová
Václav Domin

ÚMRTÍ

Dne 24. července 2022 
uplynou 4 roky od chvíle, 
kdy nás navždy opustila 
naše milovaná HELENA 
BERÁNKOVÁ z Chlumu. 
S láskou a bolestí v srdci 
stále vzpomínají manžel  
a dcery s rodinami

Za všechnu tu lásku  
a péči tvoji co vděkem 
dnes Ti můžeme dát? Hrst 
krásných květů na hrob  
a pak jen vzpomínat. 

Dne 24. července 2022 
tomu bude smutných 7 let, 
co nás navždy opustil můj

milovaný manžel, náš tatínek, dědeček, praděde-
ček, strýc a kamarád pan JOSEF CHRAMOSTA  
z Vrchovan. S láskou stále vzpomínají manželka, 
děti s rodinami a snacha Jana s dětmi. Kdo jste 
ho znali, vzpomeňte s námi. Děkujeme.  

Dne 18. července 2022 
by oslavila 81. narozeniny 
paní LIBUŠE FIALOVÁ  
z Dubé a zároveň 18. září 
2022 uplynou čtyři smutné 
roky, co nás navždy opus-
tila. S láskou stále vzpomí-
ná celá rodina.

Rádi byste nechali v Dubáčku zveřejnit vzpomín-
ku či blahopřání vašim blízkým? Tato rubrika je tu 
pro vás zcela zdarma, stačí jen poslat vámi zvolený 
text popř. fotografii v dostatečné kvalitě na e-mail 
dubacek@mestoduba.cz, a to vždy do 18tého.

Manželé Miluška a Josef Šarmovi oslavili Zlatou svatbu a po 50 letech společného života obnovili svůj 
svatební slib a řekli si opět své ANO. Děkujeme všem, kteří se na Zlatou svatbu dostavili a společně to 
s nimi oslavili.

Milá maminko, milý tatínku děkujeme vám za všechno a přejeme hodně zdraví a spokojenosti do 
dalších společných let. 

Vaše děti Míša a Bohunka 

Poděkování 
Chtěla bych touto cestou poděkovat 

úžasné Terezce Hromádkové za vytvoření 
retro kytice na Zlatou svatbu mých rodičů, 
podle fotografie z roku 1972. Velký dík pa-
tří také paní starostce  Irence Žalovičové 
za krásný obřad. Děkuji za všechny.

B. Mynaříková



14 hasiči
PŘEHLED ZÁSAHŮ JPO II/1 SDHO DUBÁ

Dne 13. 5. 2022 od 12:52 do 15:14 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4  
k dopravní nehodě motocyklu a osobního vozidla 
na komunikaci I/9 na obchvat města Dubá. Na 
místě nehody se nacházel těžce zraněný motor-
kář v bezvědomí, u kterého začala jednotka ihned  
s předlékařskou pomocí. Řidič osobního vozu vy-
vázl z nehody bez zranění. Po příjezdu zdravotníků 
a letecké záchranné služby spolupracovala jednot-
ka i nadále s ošetřením zraněného motorkáře. Po 
jeho stabilizaci vypomohla jednotka s transportem 
pacienta do vrtulníku. Doprava byla řízena kyva-
dlově. Z motocyklu unikly provozní látky, které byly 
zasypány sorbentem. Po zdokumentování místa 
dopravní policií byl proveden úklid komunikace  
a motocykl byl předán odtahové službě. Po uvol-
nění komunikace a domluvě s velitelem zásahu se 
jednotka vrátila zpět na základnu.

Dne 20. 5. 2022 od 21:19 do 22:12 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+3  
k technické pomoci k odstranění stromu spadlé-
ho na komunikaci I/9 na Nový Berštejn. Strom byl 
rozřezán a odklizen z vozovky. Před odjezdem 
jednotky přišel oznamovatel k hasičskému vozidlu  
a upozornil, že další strom spadlý do vozovky se 
nachází o kousek dále. Jednotka informovala ope-
rační středisko a vyjela na popsané místo. Vzhle-
dem k velikosti stromu si zasahující hasiči vyžádali 
posilu záložní jednotky s Nissanem Patrol. Po roz-
řezání a úklidu spadlého stromu se obě jednotky 
vrátily zpět na základnu.

Dne 21. 5. 2022 od 02:49 do 03:19 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4  
k technické pomoci k odstranění stromu spadlého 
na komunikaci III/2695 (Zakšín). Jednotka strom 
rozřezala a po úklidu komunikace se vrátila zpět 
na základnu. 

Dne 21. 5. 2022 od 18:03 do 18:34 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+5 k tech-
nické pomoci k odstranění stromu na komunikaci 
III/2603 směr Sušice. Jednotka strom rozřezala  
a po úklidu komunikace se vrátila zpět na základnu. 

Dne 22. 5. 2022 od 15:39 do 16:56 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+3 k požáru 
trafostanice v Dubé. Při průzkumu na místě zása-
hu  byl zjištěn viditelný dým stoupající z uzamčené 
trafostanice. Jednotka vyčkala na příjezd technika 
el. rozvodných závodů, který vypnul proud do roz-
vodny. Na místo události přijela také jednotka HZS 
stanice Doksy. Po odemčení jednotka vstoupila 
do budovy rozvodny, kde došlo k požáru kabelo-
vého vedení a za pomoci vysokotlaké proudnice 
byl požár lokalizován a zlikvidován. Po průzkumu 
termokamerou byla místnost odvětrána pomocí 
odvětrávací techniky Papin. Místo bylo následně 
předáno přítomnému technikovi.

Dne 24. 5. 2022 od 12:18 do 16:42 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 32 v počtu 1+3 k lesní-
mu požáru k obci Okřešice. Jednotka vypomáhala 
s hasební prací, a vozidlem CAS 32 T 148 zajišťo-
vala kyvadlovou dopravu vody z nedaleké nádrže. 
Po lokalizaci a likvidaci požáru jednotka vypomohla 

s balením materiálu a po domluvě s velitelem zá-
sahu se vrátila zpět na základnu.

Dne 7. 6. 2022 od 19:45 do 20:08 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4  
k technické pomoci směrem k obci Pavlíčky, kde se  
u komunikace č. 2602 nacházela vyvrácená třešeň, 
jejíž větve byly zavěšeny do telefonního kabelu  
a částečně zasahovaly do vozovky. Jednotka bez 
poškození kabel uvolnila, strom rozřezala a pro-
vedla úklid. 

Dne 14. 6. 2022 od 8:13 do 9:03 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+3 k do-
pravní nehodě osobního automobilu na komunikaci 
I/9 směrem k Deštné. Na místě byl nalezen vůz, 
který se po nárazu do stromu ocitl mimo komu-
nikaci. Ve vozidle se nacházela zraněná řidička, 
která nekomunikovala a byla zaklíněná. Vozidlo 
bylo zajištěno proti možnému vzniku požáru. Na 
místo dorazila jednotka stanice HZS Doksy a zdra-
votníci. Naše jednotka použila hydraulické zařízení 
a po odstranění zadních sedaček vytáhla přes pá-
teřní desku kufrem vozidla řidičku ven a předala ji 
zdravotníkům. 

Dne 17. 6. 2022 od 12:38 do 14:14 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 32 v počtu 1+2  
k požáru lesní hrabanky o rozloze cca 14x20 metrů 
k Tuhani. Na místě již zasahovala místní jednotka 
SDH Tuhaň. Naše jednotka doplňovala vodu do 
CAS SDH Tuhaň. Po likvidaci požáru a domluvě  
s velitelem zásahu se naše jednotka vrátila zpět 
na základnu.

Dne 17. 6. 2022 od 17:32 do 20:55 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 32 v počtu 1+2 do Tu-
haně, kde se z lesa valil dým. Jednotka na místě 
prováděla průzkum k nalezení požáru a příjezdové 
cesty k němu. K místu požářiště po špatné přístu-
pové cestě dojela jednotka SDH Tuhaň, jednalo 
se o požár hrabanky o rozloze cca 40x20m. Naše 
jednotka zajišťovala doplňování vody do CAS jed-
notce Tuhaň. Při jízdě ve špatném terénu došlo  
k poškození nástavby vozidla o pařez. Po likvida-
ci požáru a domluvě s velitelem zásahu se naše 
jednotka vrátila zpět na základnu.

Dne 17. 6. 2022 od 20:51 do 23:39 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 a Nissan Patrol  
v celkovém počtu 5 členů jednotky k Rači, kde 
bylo třeba dohledat osobu, která utrpěla zranění 
při pádu ze skály. Zraněná osoba byla při vědomí 
nalezena na špatně přístupném místě, proto bylo 
třeba najít lepší přístupovou cestu a doprovodit 
zdravotníky k pacientovi. Po jeho stabilizaci pro-
vedly jednotky HZS stanice Doksy a SDH Dubá 
transport zraněné osoby cca 1,5 km k automobilu 
ZZS. Po předání pacienta do sanitního vozu se 
jednotky vrátily zpět. 

Dne 19. 6. 2022 od 16:08 do 19:29 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 32 v počtu 1+2  
k požáru u jeskyně poblíž obce Loubí. K místu udá-
losti byla prováděna kyvadlová doprava vody po-
mocí cisternového vozidla CAS 148 Tatra HCL 272, 
dále naše jednotka vypomáhala s hasební prací. 

Po domluvě s velitelem zásahu bylo rozhodnuto, že 
síly a prostředky na místě jsou dostačující a naše 
jednotka se vrátila zpět na základnu.

Dne 23. 6. 2022 od 9:01 do 10:07 hodin se jed-
notka s technikou CAS 20 v počtu 1+5 zúčastnila 
taktického cvičení při nácviku zásahu u požáru  
v základní škole ve Starých Splavech. Po nahlá-
šení u velitele zásahu probíhal samotný zásah dle 
instrukcí a povelů VZ. Po zkončení a vyhodnocení 
se jednotka vrátila zpět na základnu.

Dne 24. 6. 2022 od 12:44 do 13:09 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4 k tech-
nické pomoci k odstranění stromu na komunikaci 
III/2695 za obcí Zakšín (směr Tuhaň). Jednotka 
strom rozřezala a před odjezdem na základnu 
provedla úklid vozovky. 

Dne 25. 6. 2022 od 13:32 do 14:02 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4 k tech-
nické pomoci k odstranění stromu na komunikaci 
III/25932 k obci Vlkov. Strom byl odstraněn a jed-
notka zajistila úklid vozovky. 

Dne 26. 6. 2022 od 15:52 do 16:26 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4  
k technické pomoci k odstranění stromu na komu-
nikaci I/9 k obci Medonosy. Část stromu, která se 
nacházela v pravém jízdním pruhu byla odtažena  
z komunikace a po nahlášení na operační středisko 
se jednotka vrátila zpět na základnu.

Dne 26. 6. 2022 od 16:53 do 18:02 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4 k doprav-
ní nehodě dvou osobních automobilů na komuni-
kaci č. 259 do Rozprechtic. Na místě bylo zjištěno, 
že se jedná o čelní náraz. Posádky obou vozidel 
byly venku. Řidička jednoho z vozů si stěžovala na 
bolesti v oblasti hrudníku, klíční kosti a krční pá-
teře, proto ji byla poskytnuta předlékařská pomoc 
nasazením krčního límce a ošetřením drobných 
tržných ran. Druhá mladistvá osoba si stěžovala 
na bolest v oblasti hrudníku a nohy. Obě zraněné 
osoby byly předány do péče zdravotníků. Oba vozy 
byly zajištěny proti možnému vzniku požáru a po 
domluvě s velitelem zásahu se jednotka vrátila zpět 
na základnu. 

Dne 27. 6. 2022 od 9:17 do 10:21 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+3  
k dopravní nehodě osobního vozidla a traktoru na 
komunikaci II/259 mezi Konrádov a Olešno. Osob-
ní automobil narazil zezadu do traktoru, přičemž 
došlo ke zranění spolujezdkyně, která si stěžova-
la si na bolesti v oblasti klíční kosti, krční páteře  
a hrudníku. Zraněné ženě byla poskytnuta předlé-
kařská pomoc nasazením krčního límce. Na místo 
dorazila jednotka HZS Mělník a ZZS s Policií ČR. 
Zraněnou převzali do péče zdravotníci. Naše jed-
notka dále spolupracovala s jednotkou HZS Mělník. 
Po odjezdu sanitního vozu a domluvě s velitelem 
zásahu se naše jednotka vrátila zpět na základnu.

Zuzka Martínková
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Hasiči radí občanům:
Jak zabezpečit domácnost před odjezdem?
•Neupozorňujte na svůj odjezd zbytečně předem.
•Vypněte všechny elektrické spotřebiče (kromě 
lednice a mrazáku) a zhasněte světla.
•Zavřete všechna okna i dveře.
•Zabezpečte vstupní dveře (uzamknutí, alarm…).
•Nenechávejte volně položené předměty, které by 
mohly při silném větru spadnout či odletět a někoho 
zranit, na balkonech, terasách a zahradách.
•Doporučujeme uzavřít přívod vody a plynu do 
bytu. 
•Domluvte se s blízkou osobou a nechte u něj 
svůj aktuální kontakt a rezervní klíče (pro případ 
nehody).

kpt. Mgr. Michaela Stará
Krajské ředitelství HZS Libereckého kraje

Chraňte svůj majetek!
Dobré sousedské vztahy jsou důležité. Domluvte si dohled nad svým domovem se 
sousedy, kteří jej v době vaší nepřítomnosti budou vizuálně kontrolovat, vybírat 
schránku apod.
Neupozorňujte na svou nepřítomnost (na sociálních sítích apod.).
Nezapomeňte uzamknout všechny vstupy. Zavírejte okna. Klíče nenechávejte 
volně dostupné.
Vhodně zvolené zabezpečení vašeho domova výrazně snižuje možnost vloupání.
Kombinujte mechanické zabezpečení (bezpečnostní dveře, zámky, bezpečnostní 
folie apod.) s prvky elektronického zabezpečení (alarmy, kamery atd.) vašeho 
domova. Volte certifikované výrobky.
Chraňte své cennosti (trezory, možnost úschovy …).
Více informací a preventivních rad na www.stopvloupani.cz.

Nejdůležitější je prevence!

Preventivní tipy na:
www.stopvloupani.cz

Ať se z vysněné 
dovolené

nestane
noční můra

This campaign 
was funded by the 
European Union’s 
ISF-P

10 doporučení pro seniory, 
jak zvládnout letní horka

1. Pijte dostatečné množství vody. Pokud 
vyrážíte mimo dům, vždy noste láhev vody 
s sebou.

2. Noste světlé lehké oblečení, pokud se 
chystáte ven. Nezapomeňte si vzít vzduš-
nou a světlou pokrývku hlavy. Neostýchejte 
se vzít si slunečník, abyste si zajistili stín.

3. Dejte si vlažnou sprchu ke zchlazení 
těla. Voda by však neměla být příliš studená 
kvůli nárazovému ochlazení organismu. 

4. Vyvarujte se namáhavé práce a aktivit 
během nejteplejších částí dne. 

5. Mezi 11.00 a 15.00 nepobývejte na pří-
mém slunci. Vyhledávejte stín.

6. Dopředu si opatřete nutné léky na delší 
období a zásoby trvanlivých potravin, abys-
te omezili nutný pobyt mimo domov. 

7. Svůj byt větrejte brzy ráno, dokud je 
venku nejchladněji. Poté zavřete všechna 
okna a už horký vzduch do místností ne-
pouštějte. 

8. Zajistěte si pohyb vzduchu v místnos-
ti. Tělo horko lépe snáší v jemném vánku, 
který odvádí pot z těla. Pomůže například 
ventilátor, který rozproudí vzduch.

9. Pokud u vás doma bývá přes den příliš 
horko, naplánujte si pobyt v chladné veřej-
ně přístupné budově (knihovna, obchodní 
pasáž, kostel apod.).

10. Nezapomínejte na chlazení svých 
zvířecích mazlíčků (miska s vodou, stinné 
místo apod.). 

Anna Poledňáková
Nadace Partnerství

Chraňte svůj majetek!
Věděli jste, že:
• překonání obyčejných nezamčených dveří trvá do 5 sekund? 
• u bezpečnostních dveří, které jsou nezamčeny, trvá překonání 15 sekund?
• vykradení přes ventilaci okna či balkónových dveří trvá v průměru 1 minutu?
Nepodceňujte zamykání dveří, zavírání oken či balkonových dveří, i když opouštíte 
obydlí jen na skok.
Neupozorňujte na svou nepřítomnost (na sociálních sítích apod.).
Vhodně zvolené zabezpečení vašeho domova výrazně snižuje možnost vloupání.
Kombinujte mechanické zabezpečení (bezpečnostní dveře, zámky, bezpečnostní 
folie apod.) s prvky elektronického zabezpečení (alarmy, kamery atd.) vašeho 
domova. Volte certifikované výrobky.
Chraňte své cennosti.
Více informací a preventivních rad na www.stopvloupani.cz.

Nejdůležitější je prevence!



16 zajímavosti
Nedvězí
VRCHOLY A VRCHOLKY

Nejznámějším vrchem na Dubsku je Nedvězí, 
vzdálené vzdušnou čarou od Dubé 3,7 km. Jeho 
vrchol s nadmořskou výškou 458,1 m poskytuje 
panoramatický dálkový výhled. O vrchu Nedvězí, 
tvořeném trachytovým sukem, bylo již psáno mno-
hokrát, informace jsou i na panelu u kaple v obci 
Nedvězí. Na vrchol vede červená turistická trasa.

   Na samém vrcholku stával, jak píše Bohu-
mil Kinský ve svém turistickém průvodci Dubské 
Švýcarsko z roku 1936, velký dřevěný kříž s ple-
chovým Kristem, který je nejen zachycen ve sta-
rých mapách, ale píše se o něm také ve farních 
záznamech k polovině 19. století. Později zde stála 
protiletecká pozorovatelna a hláska z II. světové 
války, která roku 1960 vyhořela. Pod vrcholem byl 
svého času postaven telekomunikační stožár, od-
straněný v 90. letech 20. století. 

Bezlesé temeno vrchu bylo odedávna využíváno 
soukromými majiteli zemědělsky jako louky či sady. 
Také Kinský se zmiňuje o třešňovém sadu. Vrch 
je v soukromých rukách i dnes. Celý vrch Nedvězí 
spadá do CHKO Kokořínsko-Máchův kraj a náleží, 
tak jako obec Nedvězí spolu s Klukem do katasrál-
ního území Dražejov.

Na vrcholu Nedvězí Nedvězí - hláska

Foto Pepa Středa

Fotografie Karla Streera zachycující Nedvězí
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Supí hora
Vrch s nadmořskou výškou 433,6 m, nazýva-

ný někdy Supí hora jindy Supí vrch, leží od Dubé 
vzdušnou čarou 5,5 km. Bohumil Kinský používá 
název Supí kopec, německy Geiersberg. Na vrchol 
vede neznačená stezka.

Vrch je součástí Polomených hor, respektive 
Kokořínské vrchoviny. Tvoří ho částečně zvětralé 
pískovce na čedičovém podkladě. Ze samotného 
vrcholu, není v současné době víceméně žádný 
rozhled, ovšem nebýt vysokých stromů, výhled 
byl by úžasný, jak se o tom zmiňuje v roce 1936 
Kinský. Nyní jsou výhledy pouze z úbočí. Vrchol 
sám tvoří zalesněná planina, ale hned pod ním se 
nacházejí skalní věže a mohutné bloky pískovco-
vých skal.

Vrchol Supí hory se nachází v CHKO Kokořín-
sko-Máchův kraj nad Osinalicemi, ale leží v kata-
strálním území Střezivojice, úbočí pak spadá do 
katastrálního území Vidim. Celý komplex lesa na 
Supí hoře je v majetku Lesů ČR. 

myš

Pohled ze Supí hory přes Osinalice k Nedvězí 

Pískovcové útvary na Supí hoře

zdroj: Mapy.cz (s dovyznačením Nedvězí a Supí hory)

Osinalice

Supí hora z Nedvězí

Výhled ze Supí hory
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PŘES NEDVĚZÍ

Výchozím bodem výletu, dlouhého asi 10,5 km 
zvolíme rozcestí u odbočky na Střezivojice nad 
Dražejovem, kde lze případně zaparkovat. Odtud 
půjdeme po zpevněné červeně značené cestě do 
osady Nedvězí. Cestou si můžeme udělat malou 
zacházku na Řipskou vyhlídku, k níž vede kamen-
ná cesta, odbočující doleva po pískovcové plošině.

Dále ale pokračujeme po červené značce skal-
ním úvozem s výklenkovou kapličkou do osady 
Nedvězí. Procházíme půvabnou vsí okolo roube-
ných domů, mineme kapličku, u které stojí panel se 
zajímavostmi o zdejší lokalitě, a posléze spolu se 
značkou vystoupáme na vrchol Nedvězí.

Pokocháme se úžasným dálkovým výhledem  
a sejdeme prudčeji klesající stezkou na opačnou 
stranu vrchu. Červená značka nás vede kolem 
jedné z chalup a za ní doleva scházíme do lesa. 
O něco dále se můžeme po stezce doprava zajít 
podívat na skalní útvar Věž u Nedvězí, nedaleko 
níž je symbolický hřbitov horolezců. 

Po značené pěšině scházíme prudkou strání po-
dél skal do údolí pod Panenským hřebenem, které 
přejdeme a dáme se neznačenou cestou doleva. 

Cesta vede podél údolí, mineme skalní výklen-
kovou kapličku sv. Kryštofa, po obou stranách údolí 
se zvedají skalní útvary. Vyjdeme na plochu pro 
skládku dřeva, kde se dáme doprava. 

Záhy vyjdeme na silnici, po níž doleva dojdeme 
do vsi Osinalice s řadou velmi pěkných domů a 
kaplí Nejsvětější Trojice. Projdeme téměř na konec 
vsi a zabočíme doleva do žluté turistické značce, 

která kolem několika chat vede do lesa, kterým vy-
stoupáme na rozcestí pod Supí horou. Zde značka 
odbočuje doprava, my ale půjdeme lesní cestou 
vlevo.Cesta posléze stoupá vzhůru a na konci toho-
to stoupání odbočuje doleva pěšina na vrchol Supí 
hory. Ze samotného vrcholu výhledy nejsou, ale  
z pěšiny nás mohou potěšit některé pěkné pohledy 
například na vzdálený Bezděz. Vrátíme na lesní 
cestu a pokračujeme dál  pěknými lesy, podél cesty 
si můžeme všimnout řady skalních útvarů. Dojde-
me do Střezivojic, kde se na silnici dáme doleva  

 
a posléze po modré turistické značce odbočíme 
opět doleva na polní cestu. Ta nás dovede k lesu 
a jím pokračujeme až k výchozímu stanovišti na 
rozcestí nad Dražejovem.

myš

HÁDANKA
Tak schválně, uhádnete, kde je k vidění tato 
slepice? 

Foto: Pepa Středa

Řešení: V Osinalicích přece. :-)
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LITERATURA PRO TURISTY
Léto a turistika patří neodmyslitelně k sobě.  

A není to jen moderní záležitost. Turistikou byly 
svým způsobem i cesty za poznáním a různá pu-
tování, ať již z důvodů náboženských či pro získání 
zkušeností a vzdělání. Nejstarší cestopisy se do-
chovaly již z antiky, pak ze středověku, ale největ-
šího rozkvětu se poznávání krajin a pamětihodností 
dočkalo v souvislosti s romantismem konce 18.  
a počátku 19. století.

Tehdejší romantické objevování krás rozerva-
ných vrcholků hor a ponurých zřícenin našlo odraz 
i v umění. Sami poutníci – z dnešního pohledu 
turisté – zaznamenávali zajímavá místa kresbami 
i literárními zápisy. Příkladem mohou být kresby 
Karla Hynka Máchy, na kterých zobrazil hrady  
a hradní zříceniny, které navštívil. Později pomocí 
fotografie se turistické cíle dostávaly do povědomí 
nejširší veřejnosti. Vznikaly vlastivědné publikace, 
které představovaly čtenářům krajiny, lidská sídla, 
historické i přírodní zajímavosti, a tím lákaly k jejich 
návštěvě. 

Dubsku a okolní krajině se věnovala řada růz-
ných spisů, především vlastivědná kniha Friedri-
cha Bernaua z roku 1888 Der politische Bezirk 
Dauba (Politický okres Dubá) a z turistických 
průvodců jmenujme třeba publikaci MUDr. Franze 
Hantschla Nordböhmischer Touristen-Führer (Se-
veročeský turistický průvodce) z let 1894 a 1907 

  
a Das Hirschberger und Daubaer Land (Doksko  
a Dubsko), s podtitulem  Daubaer Schweiss (Dubské 
Švýcarsko) z roku 1922. Téhož roku vyšla také bro-
žura Unterm Altperstein (Pod Starým Berštejnem)  
s podtitulem Eine kleine Heimatkunde des Daubaer 
und Hirschberger Landes (Malá vlastivěda Dubska 
a Dokska), kterou napsali Dr. Ernst Steinitz a Josef 
Quaißer. 

Josef Quaißer je regionální osobnost, na které 
se jako na mnoha jiných podepsaly události 20. 
století. Rodák z Pavliček chodil do školy v Dubé. 
Po různých peripetiích se stal starostou Doks, 
odkud se v roce 1937 přestěhoval do Ústí nad 
Labem. Tam jeho rodinu na samém konci války 
zastihlo bombardování, při kterém přišli o bydlení 

i veškerý majetek. Proto se vrátili v květnu 1945 
do Doks, odkud byli v červenci téhož roku odsunuti 
do Německa. Josef Quaißer zemřel před 60ti lety 
v Langebrücku u Drážďan.

Krásy Dubska propagoval dubský nakladatel  
a fotograf Karl Streer, vydával fotografické pub-
likace, kalendáře a pohlednice. Ale nesoustředil 
se jen na dubskou krajinu. Například vydal v roce 
1925 brožuru Vysoké Tatry, a také česky psanou 
brožurku Bezděz. Nepřekonatelným turistickým 
průvodcem je kniha Bohumila Kinského Dubské 
Švýcarsko z roku 1936, ve které autor shrnul veš-
keré údaje o zdejší krajině, památkách, obcích, 
obyvatelstvu i přírodě. Popisuje velmi podrobně 
jednotlivé turistické trasy a turisty upozorňuje na 
možnosti ubytování, stravování, koupání, ale i na 
úřady a dopravní spojení. Doporučuje také jaké 
vybavení si turista na své cesty má vzít: „Při turis-
tice nosme lehký oběv, otužujme tělo, stačí čapka, 
nepromokavý kabátec, pohodlnou lehkou vysokou 
obuv, neboť cesty jsou dosti písčité.......“

Po druhé světové válce vyšla nová řada průvod-
ců, například Máchův kraj – Dubské skály z roku 
1956 od Františka Patočky, Máchův kraj od téhož 
autora a kolektivu z roku 1961. Český ráj a Máchův 
kraj od Josefa Staňka vyšel roku 1974, také v roce 
1981 v edici 52 rodinných víkendů vyšel Máchův 
kraj od autora Josefa Hollera. Některé publikace se 
dočkaly více vydání. Samozřejmě i v poslední době 
vychází celá řada knižních děl pro turisty, kde mo-
hou najít nejnovější informace a nově zpracované 
historické a přírodovědecké zajímavosti.

Město Dubá také vydává brožury a publikace, 
které turistům přibližují historii města a okolních 
obcí, krásy zdejší krajiny a možnosti, jaké turista na 
Dubsku má k rekreaci, sportu, odpočinku i poznání. 

myš
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POPELNICE NA PAPÍR

Tímto vyjadřuji předběžný 
zájem o nádobu o objemu 
240 l na PAPÍR.

MĚSTO DUBÁ - PŘIHLAŠOVACÍ FORMULÁŘ

MĚSTO PLÁNUJE ROZŠÍŘIT SVOZ OD DOMU O DALŠÍ 
KOMODITU - UVÍTALI BYSTE VLASTNÍ NÁDOBY NA PAPÍR?

Již více než rok sváží na našem území spo-
lečnost Ekod Servis s.r.o. tzv. způsobem "door to 
door" nebo-li přímo od našich domů nádoby na 
bioodpady a plasty. 

V rámci bioodpadů mohou tuto možnost využívat 
obyvatelé Dubé, Krčmy, části Nedamova a Korců 
(tedy na přímé svozové trase). Nádoby na plasty 
jsou přidělovány žadatelům z Dubé, Krčmy, části 
Nedamova, Korců a také Deštné a Zakšína. 

V současné době je rozmístěno 106 nádob na 
bio, 165 na plasty, a o další mají občané zažá-
dáno. Zcela nepopiratelně víme již nyní, že jde  
o krok správným směrem, neboť se nám díky 
novému způsobu separace podařilo dosáhnout 
zvýšení vytříděných plastů a vytlačit z popelnic na 
směsný komunální odpad výraznou část bia, které 
ruku v ruce s plasty zcela nesmyslně končilo právě 
v SKO a následně tedy na skládce odpadů. 

Byť třídění odpadů dnes již rozhodně není 
"sprosté slovo", ale běžná součást našeho kaž-
dodenního života, stále se najde řada těch, kdo 
zarytě pěchují domovní popelnice vším, co by 
mělo končit jinde. Tím jinde chápej, milý čtenáři, 
v nádobách na tříděné odpady (ať už ve zvono-
vých kontejnerech na stanovištích separátů nebo 
aspoň ve sběrném dvoře, kde se odpad rovněž 
musí řádně třídit). 

Podrobný přehled vyprodukovaných odpadů dle 
jednotlivých druhů a nákladů na jeho svoz a likvida-
ci připravíme do zářijového vydání našeho zprav-

daje. Do té doby pro vás máme z mého pohledu 
zajímavou a lákavou nabídku - pojďme společně 
ještě více zapracovat na třídění odpadu a rozšiřme 
svoz tříděného odpadu od domu o další komoditu - 
tentokrát o papír. Tento systém může být pro obce 
zároveň opatřením proti možnému navyšování po-
platku za svoz odpadu ve střednědobém horizontu. 

Nevím, jak vás, ale mě osobně vytáčí do ruda, 
když přijdu ke kontejneru na papír, který je k prask-
nutí narvaný nesešlapanými krabicemi, a proto se 
"se svou troškou, kterou jsem chtěla přispět do 
mlýna" většinou stejně musím odebrat do sběrného 
dvora, kde mi je útěchou aspoň milý úsměv naší 
kolegyně Zuzky. 

Z rozhovorů s mnohými z vás vím, že papíry  
z vaší domácnosti často končí v kotli (pokud se 
tedy můžete radovat z kotlů na tuhá paliva). To je 
ale velká škoda. Moc bych se přimlouvala za to, 
aby to tak nebylo. Ke stávajícím možnostem, který-
mi jsou sběr ve školce a příležitostně i škole, nebo 
veřejná síť kontejnerů na tříděné odpady - v tomto 
případě papír, či sběrný dvůr, bychom skutečně 
rádi přidali i možnost individuálního sběru papíru 
do nádob přistavených u vás doma. 

K tomu, abychom mohli udělat další krok, necha-
li si svoz těchto nádob nacenit a mohli to naplno 
rozjet, ale potřebujeme vědět, jaký by byl zájem 
ze strany vás - občanů. Stejně jako u předešlých 
dvou komodit, nabízíme tuto možnost nejdříve ob-
čanům Dubé. Protože budeme průběžně zjišťovat 

další podrobnosti, budeme moudřejší až po prvních 
jednáních. S dotazy na toto téma se na mě ale 
může samozřejmě obrátit kdokoliv. Jsem tu pro vás 
na tel. čísle 724 857 243 nebo e-mailu ekolog@
mestoduba.cz.

Je třeba vzít v potaz, že papíru je na trhu v po-
sledních měsících obrovský nedostatek, což vedlo 
k nárůstu cen knih, veškerého papírenského zboží 
i obalů, ale třeba i tisku našeho zpravodaje, neboť 
tiskárny samy musejí na růst cen papíru, a tudíž 
svých nákladů, reagovat navýšením cen vlastních. 

Chceme-li navíc i my přispět k ochraně přírody, 
je třeba odevzdat maximum možného vytříděného 
papíru k recyklaci. O to vás všechny moc prosím. 

Máte-li zájem o vlastní nádobu na papír, ode-
vzdejte prosím níže přiložený formulář do 31.7. 
2022 na Městský úřad Dubá, popř. (nechcete-li si 
rozstříhat Dubáček, což samozřejmě chápu) na-
pište níže požadované údaje do e-mailové zprávy  
a do stejného data se přihlašte na adrese ekolog@
mestoduba.cz. 

Svoz papíru by probíhal rovněž jednou měsíč-
ně. A pokud myslíte, že doma nemáte tolik papíru, 
abyste na něj potřebovali popelnici, pak vás můžu 
ujistit, že papíru máme doma všichni na rozdávání. 
Vezměte si jen ty papírové obaly od nejrůznějších 
potravin, letáky, krabice od zásilek z e-shopů, ve 
kterých si děláme radost.... Já budu mít radost  
z vašich přihlášek, tak neváhejte. Děkuji. 

vaše EkoZuzka 
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Výlet na Říp

V neděli 5. 6. 2022 jsme vyrazili na klubový vý-
let. Tentokrát jsme se vypravili na posvátné místo - 
horu Říp, které by prý každý člověk alespoň jednou 
za život měl navštívit. Počasí nám přálo a výstup 
na horu jsme všichni zvládli. Po nenáročném vý-
šlapu jsme využili osobního pozvání k návštěvě 
manželů Urbanových, kde jsme se na zahrádce 
posilnili buřtíky a sladkými dobrotami. Někteří z nás 
stihli ještě navštívit History park v Ledčicích, kde 
si děti mohly vyzkoušet např. lukostřelbu, rozdělá-
vání ohně, hledání detektorem či vykopat kostru. 
Byl to bezva den se super partou do nepohody. 
Děkujeme!

Jarmila Rupertová, foto Martin Rupert

Cvičení pro maminky
Během měsíce června se maminky scházely 

v tělocvičně Klubového domu, kde pod vedením 
maminky, porodní duly a laktační poradkyně Ro-
many Marco cvičily a protahovaly svá těla. Ženám 
se pohyb zamlouval a velmi si cvičení chválily. Po 
prázdninové pauze se na cvičení znovu vrhneme 
během září. Sledujte náš fb profil, vše se včas do-
zvíte. Krásné prázdniny všem!

Jarmila Rupertová

Karetní dýchánek
Klub malých Dubáčků není jen místo pro se-

tkávání a poklábosení. V klubu společně šije-
me, cvičíme a také pořádáme karetní dýchánky  
s místním Klubem seniorů. V červnu jsme se opět 
sešli u karet. Někteří již mají svá osvědčená místa  
u stolu, kde jim karta jde dobře, jiným se štěstí vy-
hýbá. Vždy si hezky zahrajeme v příjemné a veselé 
atmosféře. Budeme karbaničit i během prázdnin. 
Zkusíte to příště také? 

Jarmila Rupertová

Běhání s dětmi
Každý pátek s dětmi na ovále běháme, cvičíme 

i dovádíme. Počasí je spíše na koupání, než na 
cvičení. Nám to ale nevadí. Kdy jindy unavit ty malé 
nezbedy, aby pěkně spaly? No přeci v pátek večer. 
Hrajeme různé hry - Tik Tak Boom, slepou bábu, 
cukr, kávu, limonádu, stavíme opičí dráhy a někdy 
si zahrajeme na zvířátka. Pokaždé je to s dětmi 
velká legrace. Letos plánujeme cvičit i během léta. 
Přijdete příště také? 

Jarmila Rupertová
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Čtenářská gramotnost

Vycházka na zámek

Zkoumáme přírodu

Druháci v Doksech

Proč děti slaví svůj velký den právě 1. června? 
Tuto a mnoho dalších otázek si zodpověděli žáci v 
rámci projektového dne zaměřeného na čtenářskou 
gramotnost.

Čtvrťáci si tento den opravdu užili. Neje-
nom, že pracovali s textem, odpovídali na otáz-
ky, plnili různé úkoly, ale také využili internet  
a učebnice jako nápovědu k zhotovení nepečeného 
dortu, ve tvaru ČR, který byl plný ovoce a opravdu 
moc dobrý. Z počátku to vypadalo, že dort připra-
vuje pejsek a kočička. Nakonec však vše skvěle 
zvládla jak děvčata, tak chlapci. Dortík jim byl od-
měnkou právě k jejich velkému svátku. 

Mgr. Jana Pancová

Dne 17.6. jsme podnikli výlet do Doks. Nej-
prve jsme navštívili muzeum Čtyřlístku na zám-
ku. Sympatické paní průvodkyně nás seznámily  
s historií našeho nejznámějšího komiksu, popoví-
daly o postavách Čtyřlístku a také o autorovi. Děti 
si vyrobily originální tašky, zhlédly krátkou pohádku 
a pár chlapců si i zaboxovalo. Po příjemné svačin-
ce v zámeckém parku jsme přešli do Doksylandu, 
kde jsme si prohlédli různá zvířata. Král zvířat se 
nenechal vyrušit ze svého spánku, avšak u koz 
bylo pořádně veselo, když jsme přišli s krmením. 
V závěru dopoledne jsme si užili ještě her na hřišti 
a pak už jen hurá domů.

Mgr. Jana Konopáčová, Ilona Kepáková 

Návštěva muzea
V samém závěru měsíce května navštívili pá-

ťáci Vlastivědné muzeum a galerii v České Lípě. 
Cílem naší exkurze bylo nejen seznámení se  
s krásnou přírodou a historickým vývojem Česko-
lipska, ale navštívili jsme také geologickou expo-
zici i s krásnými polodrahokamy, mořský svět, svět 
hmyzu a expozici živých exotických zvířat. Velice 
nás zaujala historická hrací skříň – orchestrion. 
Hodně zájmu vzbudila část muzea s historickými 
exponáty vycpaných zvířat. Mnohá z nich se už ve 
sbírkách muzeí nemůžou či nesmí objevit – buď 
jsou kriticky ohrožená, nebo je člověk dokázal zce-
la vyhubit. Navštívili jsme také hlubinný uranový 
důl, ale nebojte, bez rizika! Nejnovější expozice 
muzea je zcela bezpečná a láká skutečnými expo-
náty z těžby uranu na Českolipsku, která zásadním 
způsobem ovlivnila jak zátěž životního prostředí, 
tak i osídlení měst. 

Moc děkujeme skvělé paní kurátorce i jejím ko-
legyním za milé přijetí a odborný výklad.

Bc. Petra Volejníková

Co se stane, když...
Víte, co se stane, když odkvetlou pampelišku 

ponoříte do vody?  Trochu se scvrkne. Když ji však 
vytáhnete, jako kdyby pod vodou vůbec nebyla. 

Co se vlastně děje? Je to jednoduchý experi-
ment. Každé semínko pampelišky je připojeno  
k spoustě peřících štětin, které nemohou pronik-
nout přes povrchové napětí vody. To vytváří kolem 
pampelišky vzduchovou bublinu, a to je to, co udr-
žuje květinu suchou. 

Nevěříte? Jděte ven a vyzkoušejte to. Když  
k tomu přidáte poznávačku různých živočichů, pro-
pojíte to s angličtinou a výtvarkou, je z toho bezva 
opakování v přírodě.

Paní učitelky Pancová, Zítková a Dvořáková

Dárek od kamarádů
ze Slovenska

Velký balík přišel poštou, co v něm asi je? Z naší 
milé "Pribinky" od našich kamarádů ze Slovenska 
nám poslali překvapení! Do každého ročníku přišel 
krásný pozdrav, ať už v podobě vtipů, kvízu, malo-
vaného pozdravu… No prostě krása!

Pribiňáci, moc děkujeme a přejeme vám všem 
veselé prázdniny!

Mgr. Jana Mašková

Prozkoumat přírodu v okolí Dubé vyrazili čtvrťáci 
v rámci týdenního učení se v přírodě. Každý den 
nabrali jiný směr a jiné téma. Během týdne nacho-
dili mnoho kilometrů, zopakovali si ekosystém les, 
rybník, louka ….  Počasí nám celý týden přálo, 
sluníčko svítilo, a tak odměnou za bezva týden-
ní práci bylo páteční koupání v „Nedásku“. Učení 
venku nás prostě baví.

Mgr. Jana Pancová, třídní učitelka

Ve středu 4.5.2022 jsem společně s žáky 1. dru-
žiny a Žanetou Holoubkovou vyrazili na procházku 
na „Nový Berštejn“. Cesta nám rychle uběhla. Pro-
hlédli jsme si zámecké interiéry v přízemí. Viděli 
jsme obrazy, nábytek, sklo, dobové oblečení na 
figurínách i maketu zámku. Poté jsme prošli do 
zahrady, kde rostou stromy staré i 200 let. Je vidět, 
že se majitelé o vše starají a všichni jsme rádi, že 
tento zámek dále slouží, i když ne jako zámek, ale 
hotel. A to je moc dobře. Děkujeme.

 Treutnerová Lenka

Školní jídelna ZŠ Dubá 
vaří a vydává obědy do 
15. července. Znovu se 
začne vařit od 22. srpna 
2022. Krásné prázdniny 

vám přeje za celý kolektiv 
Helena Pavlíková.
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Dubská sušárna chmele
Ve čtvrtek 2.6. 2022 se díky poutavému vy-

právění pana Ing. Petra Kmínka ocitla 6.třída 
v době, kdy byla Dubá slavná díky pěstování 
chmele, především odrůdy Dubský zeleňák, či 
zelenáč. Z té doby se nám dochovala význam-
ná historická památka – sušárna chmele. A tu si 
právě šesťáci přišli prohlédnout a prozkoumat. 
Nejzajímavější pro ně byly dvě kruhové věže,  
v nichž se chmel sušil na sítech, pod kterými se 
v přízemí topilo.

To všechno, a ještě mnohem víc jsme se od na-
šeho průvodce dozvěděli. Tímto bych chtěla panu 
Kmínkovi za připomenutí významných historických 
okamžiků města Dubá velice poděkovat. Povídání 
se nám moc líbilo.

                              Mgr. Miroslava Sochová

A co si žáci z vyprávění zapamatovali?
Natálka
Pan Kmínek nám říkal o historii sušárny chmele. 

Je to jediná taková sušárna v Čechách. 

Claudinka
Šli jsme k sušárně chmelu a pan Kmínek nám 

vyprávěl, co se tam dělo, když jsme ještě nebyli 
na světě. Povídal nám, jak a kde se tam dřív sušil 
chmel. Provedl nás celou sušárnou.  Moc se mi 
to líbilo. Děkuji. 

Mikuláš
Sušárna chmele byla postavena v 19. století  

a měla tři věže. Dřevo na pilíře bylo odhadem po-
káceno v roce 1866. 

Zdravá svačinka
Ve druhém pololetí se v celoroční soutěži Zdra-

vá svačina umístily:
1. místo III. A
2. místo IV.
3. místo III.B
 Odměny v podobě melounů  a "hrošíků" všem 

chutnaly.
Mgr. Jana Mašková

TÝDEN PLNÝ SUPER ZÁŽITKŮ
Když se řekne „školanda“, čtvrťákům se vybaví 

týden nezapomenutelných zážitků plných adrenali-
nu. Koncem května totiž vyrazili do Outdoor resortu 
Březová. Toto nádherné místo na Vysočině nabízí 
dětem nepřeberné množství aktivit. Všichni jsme si 
to moc užili. Děkuji rodičům, že dětem tyto zážitky 
umožnili, a v neposlední řadě děkuji za podporu 
při zpáteční cestě domů, kdy se nám vše malinko 
zkomplikovalo. Nicméně i při této mimořádné udá-
losti se ukázalo, že jsme tým a umíme si pomáhat. 

Mgr. Jana Pancová

A co na to děti? 
V pondělí jsme se sešli na autobusovém nádra-

ží. Řeknu vám, vstávat se mi moc nechtělo. Odjíž-
děli jsme totiž už v šest hodin. Nakonec jsem vstala 
a oblékla si triko, které jsme si ve škole udělali. 
Byl na něm náš detektiv, který přes velkou lupu 
sledoval vše, co kdo z nás dělá. Cestovali jsme 
autobusem do Prahy a potom do Třebíče. Cesta 
nám utíkala. V resortu si nás vyzvedl Aleš, který 
nás odvedl do chatek. Ubytovali jsme se a hurá na 
aktivity. Bylo to skvělých 5 dní. 

Teringa

Vyrazili jsme autobusem do Prahy a potom do 
Třebíče. V resortu nás ubytovali, dostali jsme oběd 
a už to frčelo. Celý týden byl plný zajímavých akti-
vit, kde jsme se vyřádili a poměřili své síly. Bongo, 
rafty, bublina, Karlštejn, paintball, skok do prázdna, 
lanové centrum ….Fakt makačka.

Víno

Náš instruktor se jmenoval Aleš a byla s ním 
sranda. 

Zdeňoušek

Sraz jsme měli v 5:50 na autobusáku. Odjížděli 
jsme směrem do Prahy, kde jsme jeli pod celou 
Prahou na druhý konec metrem. Z Opatova jsme 
odjížděli do Třebíče. O 4 hodiny později jsme už 
povlékali postele a těšili se na aktivity. Bylo jich 

hodně. Když byla chvilka času, pustila nás paní 
učitelka do bufetu. Tam měli věcí. Koupil jsem si 
na památku kšiltovku. Nejvíce se mi líbil paintball. 
Také se mi líbilo ve strašidelném domě. Vůbec 
jsem se ale nebál. V úterý a ve čtvrtek byla disko-
téka, ve středu jsme opékali buřty. Také jsme měli 
noční hru v lese.

TD

Ráno jsem jela se Zdendou do Dubé. Tam jsme 
čekali na paní učitelku a Renču. Naložili jsme kufry 
a vyrazili za dobrodružstvím. 

Denda

Na školandě se mi moc líbilo. Náš mistr Aleš byl 
snad nejlepší z celého areálu. Byla s ním sranda. 
Celý týden jsme si užili.

Pepikola

Na školandě se mi moc líbilo, protože tam bylo 
strašně moc atrakcí. Aleš, náš instruktor, byl úplně 
super. Byl jsem skoro na všem – pirátech, na lo-
dích, na raftech, na lanovém centru…. Prostě fakt 
skoro všude.

MisakSa

V pondělí jsme vyrazili z Dubé brzy ráno. Když 
jsme přijeli na místo, už na nás čekaly kufry. Potom 
přišel Aleš, náš instruktor. Zasmál se každé blbině. 
Jídlo tam bylo dobré a hodně. Nejvíce se mi líbil 
volný pád. To bylo prima. 3,2,1 a skáču a nevím 
kam. I když během týdne pršelo, vůbec nám to 
nevadilo. Paní učitelka si dělala srandu, že nemu-
síme do sprchy. V pátek přišlo balení a loučení. 
Aleš byl fajn a bude se nám stýskat. Cesta domů 
byla trochu komplikovaná, ale my to zvládli. Domů 
jsme přijeli v deset večer unavení. Těšíme se, kam 
pojedeme příští rok.

Aďoušek

PROGRAM ZDRAVÁ PĚTKA
Zdravá 5 je unikátní celorepublikový vzděláva-

cí program pro základní i mateřské školy, který 
je zaměřený na zdravý životní styl, především  
v oblasti zdravé stravy.

Lektoři Zdravé 5 seznamují žáky zábavnou  
a interaktivní formou se zásadami zdravého 
stravování. Cílem projektu je motivovat děti  
k automatickému přijetí zásad zdravé výživy  
a jejich přirozené využití ve vlastním životním 
stylu. Nadační fond Albert poskytuje školám 
vzdělávací program zcela ZDARMA.

Vzdělávací program Zdravá 5 je realizován 
společností Albert již od roku 2004 a za tu dobu 
vyškolil statisíce dětí v základních i mateřských 
školách v celé České republice.

Do naší školy lektoři zavítali již poněkolikáté. 
Tématem bylo zopakování zásad zdravého stra-
vování a příprava rychlých snídaní nebo svačin.

Od první do osmé třídy děti prošly dvouhodi-
novými aktivitami, které je obohatily o spoustu 
zajímavostí.

Například:
Tvrdí se, že budeš-li jíst mrkvičku, budeš mít 

dobrý zrak. Toto tvrzení snad každý zná.
Pokud jí ale budeš jen chroupat, dostaneš  

z ní jen vlákninu, ale žádný vitamín. A že jich mrk-
vička má dost.  Jsou ale rozpustné jen v tucích.  
A tak jí musíš nejlépe nastrouhat, pokapat ole-
jem a promíchat, aby se vitamíny uvolnily. 

Pokud si chceš smlsnout na opravdické čo-
koládě, měla by mít víc než 80% kakaa. Pokud 
nemá, jíš jen obarvený tuk. A to jsou například  
i oblíbené a rádoby zdravé Kinder čokolády.

Jo a pokud máte ráno ve třídě žáka, který se 
válí po lavici a jen čučí, tak to určitě nesnídal, 
protože snídaně je nejdůležitější jídlo během 
dne.

Děkujeme za možnost zúčastnit se aktivit pro-
jektu Zdravá 5.

Mgr. Jana Mašková
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KARATE KLUB BERINGIN MÁ NA KONTĚ DALŠÍ ÚSPĚCHY

Jaro 2022 bylo pro Karate klub Beringin opět 
úspěšným obdobím, ve kterém jsme pod vedením 
sensei Marka Hrušky a Jiřího Souška zvládli zkouš-
ky na vyšší technické stupně, ukázku karate na 
Dětském dni ve Vrchovanech a především přípravu 
na dvě velké soutěže: 

30.4.2022 se v Praze konala mezinárodní 
soutěž Fudokan Open Cup za přítomnosti vel-
kých osobností tradičního karate, Prof. Ilji Jorgy  
10. Dan, Prof. Vladimira Jorgy 10. Dan a Ing. Ra-
chmy Soebajo, 9. Dan. Účastnili se závodníci z Ra-
kouska, Kypru, Rumunska, Srbska, Ukrajiny, Polska  
a z České republiky, mezi nimiž nechyběl ani náš 
klub.

Opět jsme obstáli výborně a v počtu 10 závod-
níků získali neuvěřitelných 17 medailí:

Girls 2014/2013
- Melánie Hrušková 
- 1. místo Kata, 1. místo Kihon

Boys 2014/2013
- Antonín Pokorný 
- 2. místo Kata, 3. místo Kihon

Girls 2010/2009
- Claudie Hrušková
- 2. místo Kata, 2. místo Jiyu Ippon Kumite

Men Juniors 2006/2005
- Marek Hruška 
- 1. místo Kata, 2. místo Ko-Go Kumite

Women Youths 2004/2002
- Natálie Hrušková – 3. místo Kata 

Mixed Youths 2004/2002
- Natálie Hrušková, Marek Hruška 
- 2. místo En-Bu

Women Seniors 2001+
- Lucie Kupková 
- 3. místo Kata, 3. místo Kumite

Men Seniors 2001+
- Jiří Soušek - 1. místo Kumite, 3. místo Kata
- Marek Hruška – 2. místo Kumite
- Luděk Pokorný – 2. místo Kata

Vrcholem sezóny pro naše mladší členy pak 
bylo Mistrovství České republiky žactva společně 
s Pohárem nadějí ČFTKFS, konané 11.6.2022 opět 
v Praze. 

Našich pět borců ve věkových kategoriích do 
13 let získalo celkem 14 medailí a z toho 3 mis-
trovské tituly:

MČR Mladší žákyně 2015/2013
- Melánie Hrušková 
- 1. místo Kata, 1. místo Kihon
- Jana Pokorná 
- 3. místo Kata, 3. místo Kihon

MČR Mladší žáci 2015/2013
- Antonín Pokorný 
- 3. místo Kata, 2. místo Kihon

MČR Mladší žáci mix 2015/2013
- Melánie Hrušková, Antonín Pokorný, Jana Pokor-
ná 1. místo Kata tým

MČR Starší žákyně 2010/2009
- Claudie Hrušková 
- 3. místo Kata, 3. místo Kihon, 2. místo Jiyu Ippon 
Kumite

Pohár nadějí Mladší žákyně 2015/2013
- Jana Pokorná 
- 2. místo Kata

Pohár nadějí Mladší žáci 2015/2013
- Antonín Pokorný 
- 2. místo Kata

Ani v létě nebudeme spát na vavřínech, 2.7.2022 
vystoupíme na Městských slavnostech v Dubé  
a především pořádáme opět tradiční Letní sou-
středění ve Sport Campu Levínský Kocour, kde 
v termínu 23.-30.7. zapracujeme v komplexním 
programu na kondici, technice i sebeobraně, ne-
jen v rámci tradičního karate, ale i s prvky dal-
ších bojových umění a sportů. Letní soustředění 
samozřejmě není jen pro členy klubu, naše karate 
je pro každého!

Luděk Pokorný
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SPORTOVNÍ DEN MLÁDEŽE S TAJV V DUBÉ

TJ Slavoj Dubá, z.s., tenisový klub 
nabízí pronájem tenisových kurtů

Cena pronájmu: 
100 Kč/hod za kurt

Možnost zapůjčení raket a míčků. 

Kontakty: 
Petr Žalovič tel. 722 910 167
Michal Kadleček tel. 602 461 468

Chcete si pronajmout
tenisové kurty?

2. ročník oblíbené národní soutěže Sportovní 
den mládeže s TAJV v Dubé byl zrealizován ve 
čtvrtek 2.6.2022 v odpoledních hodinách na ven-
kovním multifunkčním sportovišti města. Jednalo 
se o semifinálové kolo z celkového počtu 250 
turnajů v České republice. Vybraných 50 žáků  
a žákyň vytvořilo celkem 10 smíšených týmů, kte-
ré se na hřišti utkaly ve fotbale, florbale, házené, 
frisbee a tenise. 

Nejlepší tým postoupil do závěrečného finále, 
kde na jeho členy čekal rozstřel o tři postupová 
místa. Z vítězství se nakonec zaslouženě radovali 
Václav Krs, Šimon Drahoňovský a Ondřej Mertin. 
Finalisté semifinálového turnaje v Dubé získali upo-

mínkové diplomy, věcné odměny a mnoho dalších 
sponzorských cen. Společně s cenami obdrželi 
finalisté vstupenku na závěrečný celorepublikový 
turnaj, Národní finále v Poděbradech, který se bude 
konat v předvánočním termínu 3.12. – 4.12.2022. 
Na tomto turnaji budou postupující hráči reprezen-
tovat zejména základní školu, město Dubá a Libe-
recký kraj. Vítěz Národního finále v Poděbradech 
převezme putovní pohár TAJV od ministra školství, 
mládeže a tělovýchovy, Mgr. Petra Gazdíka.

Sportovní den mládeže s TAJV v Dubé byl zre-
alizován za podpory Města Dubá, Krajského úřadu 
Libereckého kraje a partnerů projektu.

Mgr. Jan Váňa, Organizátor soutěže TAJV

KEMP FLORBALOVÝCH AKADEMIÍ
V červenci se bude konat Kemp florbalových 

akademií Kravaře 2022. Níže naleznete bližší in-
formace: 

Kategorie: chlapci a dívky 
Termín: 27. července – 30. července 2022 (4 dny)
Místo konání: uzavřený sport. areál ZŠ Kravaře 
Kapacita: 40 dětí
Zaměření kempu: Florbalový trénink (herní čin-
nosti jednotlivce, týmová spolupráce), turnaj, fy-
zická příprava (obratnost, rychlost, vytrvalost, síla), 
teoretická příprava (výklad pravidel, zápasová tak-
tika),   všeobecná sportovní příprava (gymnastika, 
fotbal, sportovní hry), doprovodný program (výlet 
po okolí, koupání). 
Cíl kempu: Zdokonalení florbalových a celkových 
sportovních dovedností dětí, teambuilding – navá-
zání nových přátelství, utužení stávajících vztahů.
Ubytování: Vlastní stany ve sportovním areálu. 
V případě špatného počasí přesun do tělocvičny 
školy.
Zdravotní péče a pojištění: po celou dobu kempu 
bude na místě přítomen kvalifikovaný zdravotník, 
který se v případě potřeby o děti postará.
Každý účastník se kempu účastní na vlastní ne-
bezpečí, doporučujeme děti na dobu konání kempu 

připojistit dodatečným pojištěním.
Cena a platba: 1500 Kč, platby budou  přijímat 
trenéři v akademiích, po domluvě na místě při pří-
jezdu dítěte na kemp.
Strava: plná penze po celou dobu konání kempu
Přihlášky: Uzávěrka přihlášek, které jsou umístěny 
na https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScY-
8idHLA8Kg25obV2Vw0iEkOqY-2xcTGwWNRqd-
6Dl_RmijUw/viewform a zpřístupní se vám po 
vyplnění vaší e-mailové adresy, je v pátek 15. 7. 
2022. Budeme se snažit vyhovět všem, v případě 
překročení kapacity budou upřednostněni dříve 
přihlášení účastníci.

Veškeré dotazy je možné směřovat na trenéry 
jednotlivých akademií, pořadatele kempu, trenéra 
nebo koordinátora kempu.

Všechna zdravotní omezení, upravené stravo-
vání lékařem (např. bezlepková dieta, diabetes), 
alergie či jiné další problémy dítěte, zda je plavec 
či neplavec uveďte, prosím, do pole jiná omezení.

Marek Dzierža, tel. 724 804 985
email: marek.dzierza@fbcceskalipa.cz

Michal Toráň, tel. 727 936 169
email: arachnomania@seznam.cz 
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TENTOKRÁT JSME PŘI POHÁDKOVÉM LESE
MATEŘSKÉ ŠKOLY CESTOVALI KOLEM SVĚTA

SWING 2022 na Nedvězí
Na Nedvězí proběhlo neformální hudební se-

tkání nazvané SWING 2022 na NEDVĚZÍ, kde se 
sešli jak místní, tak chataři a chalupáři se svými 
kapelami i hosty. Více než 80 zúčastněných v „hle-
dišti i na pódiu“ si mohlo užít pestré odpoledne 
plné jazzu, swingu, spirituálů, country i folku v po-
dání kapel: Áda Škarka band z Litoměřic, Akapela  
a 4TETy. Můžeme doufat, že se někdy představí  
i širšímu publiku dole v Dubé.

jaf

Pod tímto názvem jsme pro vás v mateřské 
škole připravili letošní 16. ročník oblíbeného Po-
hádkového lesa. V letošním roce jste se mohli 
podívat do různých zemí, a to nejen po Evropě, 
ale z celého světa. 

Společně jsme pro vás připravili návštěvu Čes-
ké republiky, Grónska, v Americe jste se dostali  
k indiánům, „koupat“ jste se mohli na Havaji,  
i když zrovna koupání počasí moc nepřálo.  Také 
jste mohli nahlédnout do Japonska, do Francie, 
další návštěva byla v Keni, ve Vietnamu, na pizzu 
jste se mohli vydat do Itálie, také jste se podívali 
na mumie do Egypta a cestu jste mohli  zakončit 
v Austrálii. 

Všude na vás čekalo několik úkolů, které se 
vztahovaly k dané zemi, a mohli jste se seznámit 
s jejími charakteristickými znaky. 

Jak už bývá skoro tradicí, dopolední počasí nevy-
padalo, že by bylo obzvlášť nakloněno této akci, ale 
po obědě se umoudřilo a všechno dobře dopadlo  
a celou procházku jste si mohli užít i se sluníč-
kem. Konec putování byl jako obvykle v zahradě 

mateřské školy, kde byla vyhlášena nejvíce oce-
něná stanoviště. Podle bodování se nejvíce líbila 
Havaj, Amerika s indiány a Francie. Všem patří 
velká gratulace. 

Ovšem velké poděkování patří všem, kteří se 
na akci podíleli a připravili svá stanoviště, aby vám 
přinesli nejen zábavu, ale i trochu poznání.

Velký dík samozřejmě patří všem sponzorům, 
kteří tuto akci podpořili, a mohla být uskutečněna.

 
Jsou to tito dárci: 
- Město Dubá
- Emanuel Adamec
- Josef Štveráček
- Linda Staňková
- Myslivecké sdružení „Výr“
- Roman Dolejší
- Tomáš Novák –  firma Stavby Novák
- Jaroslav Purš
- Květa Knížová
- Ladislav Mydlář

Uzavření Městské
knihovny Dubá
   Dovolujeme si upozornit naše milé čtenáře, 
že v termínu středa 13. 07. 2022 a čtvrtek  
14. 07. 2022 bude městská knihovna z důvodu 
revize knihovny uzavřena. 

Děkujeme vám za pochopení a přejeme 
vám krásné léto nad ještě krásnějšími kníž-
kami a dětem mnoho nezapomenutelných  
prázdninových zážitků. 

Petra Mečířová

Obrazy Olgy Otáhalové
Na srpen připravila dubská Galerie Pošta spolu  

s kurátorem Petrem Pokorným výstavu mělnické 
malířky Olgy Otáhalové. Se svými poetickými sno-
vými obrazy se představila v Dubé již několikrát, 
bude proto zajímavé sledovat posun a vývoj v její 
tvorbě. Nyní malířka připravila kolekci nových i star-
ších obrazů, kterou nazvala Z domu mých předků.

V obrazech Olgy Otáhalové lze mimo jiné ro-
zeznat inspiraci půvabným Vrabcovským údolím, 
kde má malířka svůj druhý domov, ale v její malbě 
se odrážejí i hlubší myšlenky a pocity, kterými se 
zaobírá. Diváka zaujme také jemná barevná škála, 
která je pro Olgu Otáhalovou typická.

Výstava bude zahájena netradičně v sobotu  
6. srpna od 16 hodin, na vernisáži promluví kurátor 
Petr Pokorný. 

myš

Zhasni, ať vidím barvy
V Galerii Pošta v Dubé je možné navštívit až do 

konce července výstavu díla mladé malířky, která 
se věnuje nejen olejomalbě, ale i akvarelu, kres-
bě, grafice a dalším výtvarným technikám. Karolí-
na Šulcová se zaměřuje na krajinomalbu, zajímá ji 
zachycení hmoty domů ve vztahu k barvě a světlu, 
proto také nazvala svou výstavu Zhasni, ať vidím 
barvy.

Talentovaná studentka pražské akademie vý-
tvarných umění vystavovala dosud na řadě míst, 
nejen v Praze, ale také v Brně, Ostravě a dalších 
místech. Během studia malby zatím absolvovala 
několik stáží, například v sochařském ateliéru, či 
v ateliéru grafiky. Všechno posléze zúročila ve své 
tvorbě.  

Výstava, kterou připravil kurátor Petr Pokorný, 
potrvá do  30. července a navštívit ji mohou ná-
vštěvníci vždy v sobotu a ve středu od 9 do 11 
hodin a v pátek od 14 do 16 hodin, jiný termín  
prohlídky je možné si dohodnout na telefonním 
čísle 607 138 832.

myš

- Martin Sloup
- Tomáš Novák – restauratér

Všem ještě jednou moc děkujeme, a doufáme, 
že se vám tato akce líbila. Pokud jste se nestihli 
přijít podívat, máme pro vás na poslední straně 
aspoň několik fotografií. 

Z. Šindelářová
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Zlaté listy / hlavní partneři:

Diamantové květy / 
dárci:

Zlaté květy / dárci:Bronzové listy / fi nanční partneři: Hlavní mediální partneři:

Festival se koná za laskavé podpory:

2022
20/8–15/10

Hana Blažíková – 
umělecká garantka

www.lipamusica.czVíce informací a vstupenky na 

Mediální partneři:

Partner koncertu:

Noc na vlnách 
s Lípou Musicou
prolog

300 Kč

Česká Lípa, 
vodní hrad Lipý

20/8/17.30 

Od pramenů k moři… 
Ensemble Flair, Jan Rokyta – umělecký vedoucí

Dítě z větru 
Vojta Nýdl – zpěv, klarinet, basklarinet 
Beata Hlavenková – klavír 
Rastislav Uhrík – kontrabas, baskytara 
Daniel Šoltis – bicí

FLY… tak leť 
Vladimír Václavek – kytara, zpěv 
Pavel Šmíd – kytara, perkuse 
Oskar Török – trubka, jako host

Žijutě 
Beata Hlavenková – klavír, zpěv 
Kapela snů







30 inzerce

ANTÉNNÍ A SATELITNÍ 
TECHNIKA

JAROSLAV NEKOLA
PRODEJ - MONTÁŽE  
INSTALACE - SERVIS

Božíkov 77, 470 02 Česká Lípa,  
tel.: 603 520 006, video.sat1@tiscali.cz

PLACENÁ INZERCE

Dokský zpravodajduben 2022
31

POHŘEBNÍ SLUŽBA CHARON – ROMAN DUBEC

Zajišťujeme kompletní pohřební služby  
související s odchodem Vašich blízkých. 

Pohřby s obřadem i bez obřadu (po dohodě i mimo 
pracovní dobu), vazby kytic – široký výběr květino-
vých aranží, tisk smutečního oznámení na počkání, 
zajištění výkopu a rekonstrukce hrobů, prodej hřbi-
tovních doplňků. Převozy zesnulých 24 hodin denně, 
7 dnů v týdnu – tel. 777 156 130.

Najdete nás  v Máchově ulici 140, Doksy
Telefon do kanceláře 725 831 166
e-mail charondoksy@gmail.com



ŠKOLNÍ AKADEMIE 2022

Foto © Zuzka Martínková
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POHÁDKOVÝ LES ANEB CESTUJEME KOLEM SVĚTA


